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Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „otwieram V sesję Rady 

Powiatu w Żninie. Witam serdecznie panie i panów radnych. Witam pana starostę - 

Zbigniewa Jaszczuka. Witam wicestarostę - Andrzeja Hłonda. Witam panią sekretarz. 

Witam pana Roberta - Kierownika Biura Rady oraz Zarządu. Witam pana mecenasa - 

Bogusława Szymczaka. Szanowni państwo - witam pozostałych wszystkich pracowników 

starostwa, ale w sposób szczególny dzisiaj na sali mamy „Zasłużonych dla Powiatu 

Żnińskiego”. Witam panią Zofię Kozłowską. Witam pana Jacka Pietraszko. Szanowni 

państwo, mamy na sali członków Rady Nadzorczej. Jest pan  Roman Rezulak - członek 

Rady Nadzorczej szpitala. Witamy serdecznie. Jest pan Tomasz Barczak - członek Rady 

Nadzorczej. Witam serdecznie. I właśnie Przewodniczący Rady Nadzorczej szpitala - pan 

Bogusław Szymczak. Szanowni państwo na drzwiach jest klauzula, która wszystkim 

państwu przypomina, jak również w systemie rada, iż mamy transmitowane obrady rady 

powiatu. Szanowni państwo, witam wszystkich, którzy są z nami w systemie i online,  
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i obserwują obrady naszej rady. Pozwólcie państwo, że usiądę. Otwarcie sesji już 

nastąpiło”. 

 

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „stwierdzam 

prawomocność obrad. Zgodnie z listą obecności mamy 100% radnych - 19 osób. Dziękuję 

państwu, że wszyscy państwo dotarli. Mamy możliwość 100% podejmowania uchwał 

prawomocnie”. 

 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przedstawienie porządku 

obrad. Pkt 1: „Otwarcie” - co już miało miejsce. Pkt 2: „Stwierdzenie prawomocności obrad”. 

Pkt 3: „Przedstawienie porządku obrad”. Pkt 4: „Przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji”. Pkt 

5: „Wręczenie pani Zofii Kozłowskiej oraz panu Jackowi Pietraszko tytułu „Zasłużony dla 

Powiatu Żnińskiego”. Pkt 6: „Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady”. Pkt 7: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych”. Pkt 8: "Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 

rok". Pkt 9: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego”. Pkt 10: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości 

kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2025 roku”. 

Pkt 11: „Informacja o sytuacji finansowej, zrealizowanych planach inwestycyjnych oraz 

kierunkach rozwoju Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie”. Pkt 12: „Informacje  

o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024, w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych oraz wynikach nadzoru pedagogicznego  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żniński”. Pkt 13: 

„Informacja o działaniach promocyjnych zrealizowanych przez Powiat Żniński”. Pkt 14: 

„Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego 
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z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok”. Pkt 15: „Wnioski  

i oświadczenia radnych”. Pkt 16: „Zakończenie sesji”. Szanowni państwo, porządek obrad 

państwu przedstawiłam”. 

Porządek obrad V sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „mamy pkt 4: „Przyjęcie 

protokołów z poprzedniej sesji”. Protokół z III sesji z 12 września oraz IV sesji z 23 września 

przeczytałam i podpisałam. Wiernie on odzwierciedla pierwszy i drugi przebieg posiedzeń,  

i został wyłożony do publicznego wglądu 7 dni przed sesją. Szanowni państwo, wiem, że się 

wszyscy państwo zapoznaliście z protokołem i proponuję państwu przyjęcie protokołów bez 

odczytywania. Nie widzę sprzeciwu. Bardzo państwu dziękuję. Kto z obecnych radnych jest 

za przyjęciem protokołu z III sesji, która odbyła się 12 września 2024. Proszę o głosowanie. 

Kilka sekund jeszcze poczekamy. Wyświetli nam się wynik”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 
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19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję wysokiej 

radzie. Mamy 100% za. Dziękuję. Protokół został przyjęty”.  

 

Protokół z III sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „kto z obecnych radnych 

jest za przyjęciem protokołu z IV sesji z 23 września. Proszę wysoką radę o głosowanie”.  

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję wysokiej radzie. 

100% głosów mamy za. Dziękuję. Protokół został przyjęty”.  

 

Protokół z IV sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 



Pkt 5. Wręczenie pani Zofii Kozłowskiej oraz panu Jackowi 

Pietraszko tytuł „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, szanowni 

państwo, szanowni goście. Proszę wszystkich o powstanie. Przechodzimy do uroczystej chwili. 

Proszę o wprowadzenie sztandaru. Dziękuję. Proszę o zajęcie miejsc. Panie i panowie radni, 

szanowni goście, pkt. 5: „Wręczenie Pani Zofii Kozłowskiej oraz Panu Jackowi Pietraszko tytułu 

„Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Szanowni państwo, 28 sierpnia 2024 odbyło się posiedzenie 

Kapituły, która dokonała oceny złożonych wniosków o przyznanie tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego”. Kapituła zaopiniowała pozytywnie wnioski, a Rada Powiatu w Żninie w dniu  

12 września '24 roku nadała pani Zofii Kozłowskiej oraz panu Jackowi Pietraszko tytuł 

"Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego". Szanowni państwo, ja teraz zapraszam tutaj panią Zofię 

Kozłowską jako pierwszą i informuję państwa, że po tym uroczystym punkcie przewiduję pół 

godziny przerwy. I państwo, ja mam ogromną przyjemność i zaszczyt. Kobieta „Zasłużona dla 

powiatu”. Akt nadania tytułu. Rada Powiatu na podstawie stosownych uchwał nadaje pani Zofii 

Kozłowskiej tytuł „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. W dowód uznania dla szczególnych 

zasług i osiągnięć oraz wybitną działalność na rzecz powiatu. Przyjętych uchwałą Rady Powiatu. 

Szanowni państwo, jest to bardzo moment zaszczytny i taki doniosły. Cała rada ma możliwość 

pogratulować pani Zosi. Jesteśmy koleżankami od wielu, wielu lat. Pozwólcie państwo, że 

powiem - Zosiu jesteś osobą nieprzeciętną i - tak jak mówią założenia dla kandydatów na 

„Zasłużonego dla powiatu” - ty wychodzisz ponad. Jesteś społecznikiem, jesteś koleżanką, 

przyjaciółką, samorządowcem długoletnim, bo czytaliśmy twoje zasługi. Byłaś bardzo długo 

członkiem zarządu i pracowałaś w tej radzie na rzecz całego powiatu, ale działasz  

w województwie. Jesteś społecznikiem, politykiem, samorządowcem. Twoja pomoc drugiemu 

człowiekowi - dajesz swoje serce, oddajesz to, co masz, co potrafisz i wpisałaś się na długo, na 

zawsze w historię Powiatu Żnińskiego. Gratuluję. Jestem dumna, że ja mogę. Panie i panowie 

radni, szanowni państwo. Zapraszam. Pan Jacek Pietraszko. Szanowni państwo i to jest drugi 

moment dla mnie bardzo zaszczytny, ponieważ większość mojej kariery to praca w powiecie, 

kiedy zaczęliśmy razem pracę, to razem chcieliśmy być nauczycielami, pracować, być 

dyrektorami. Szefowałam jako szef oświaty. Byłam wiceburmistrzem, więc sami państwo 

rozumiecie, że mamy dużo wspólnego. Ale ten akt nadania tytułu Rady Powiatu w Żninie na 

podstawie stosownych uchwał, przepisów nadaję panu Jackowi Pietraszko tytuł „Zasłużony dla 

Powiatu Żnińskiego”. W dowód uznania dla szczególnych zasług i osiągnięć  oraz wybitną 

działalność na rzecz powiatu żnińskiego Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk, moja skromna 

osoba. Szanowni państwo, pan Jacek Pietraszko zawsze będzie się już kojarzył ze Szkołą 

Podstawową Nr 1, przez pewien czas z Zespołem Szkół; dorobek na rzecz młodzieży, środowiska, 
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społeczności, ale też ta aktywność społeczna bardzo dobra. To, że się wpisał w powstanie,  

w działalność przy powstaniu, ale praca społeczna zostanie tak długo w pamięci, a dyrektor jest 

też społecznikiem, jest politykiem lokalnym, wojewódzkim i działaczem, który również wpisuje 

się na stałe w pamięci powiatu żnińskiego. Dziękuję radzie za ten  kolejny akt nadania, a panu 

Jackowi Pietraszko, dyrektorowi szkoły gratuluję bardzo serdecznie. Życzę zdrowia i jeszcze 

sukcesów, i dalszych pomysłów, realizowania tych pomysłów. Szanowni państwo, ja zaproszę do 

zabrania głosu. Panie i panowie radni pani Zofia Kozłowska i pan Jacek Pietraszko prosili o głos. 

Proszę, najpierw zapraszam panią Zofię Kozłowską. Proszę państwa o zajęcie miejsc”. 

Zasłużona dla Powiatu Żnińskiego Zofia Kozłowska – „pani przewodnicząca, wysoka 

rado, drodzy goście. Szanowni państwo, przyznam się szczerze, że załamuje mi się głos, kiedy, 

pragnę podziękować za tą przemiłą chwilę, która mnie spotkała, a spotkała też może za to, że 

jednak mimo wszystko, mimo wielu obowiązków starałam się zawsze służyć naszemu 

społeczeństwu, społeczeństwu naszego powiatu i jak tu koleżanka przewodnicząca zauważyła 

trochę wyżej też. Ale człowiek jakoś ma takie potrzeby, kiedy jednak nie, nie wystarczy to, co się 

na co dzień wykonuje. Jestem rolnikiem, więc mam też sporo swoich obowiązków, ale zawsze 

pragnęłam jeszcze zrobić coś więcej i tak po troszę udało się. Tak patrzę dzisiaj z drugiej strony 

na tą salę, kiedy przez 5 kadencji siedziałam na miejscu naszej byłej przewodniczącej, obecnie 

radnej, członka zarządu powiatu - pani Józi Błajet. Więc zżyłam się z tą salą, z ludźmi, z radnymi, 

którzy byli, odeszli, są dzisiaj nowi, młodzi. Tak się bardzo cieszę, że naliczyłam tutaj sporo tej 

młodzieży, także panie starosto powiat żniński będzie istniał, rada będzie też, jest taka 

perspektywa, że się bardzo odmłodziła, a my już jesteśmy troszkę wcześniej urodzeni i jest 

zmiana pokoleniowa, a z tym się trzeba pogodzić, ale ja zawsze będę. Mile wspominam tą pracę 

tutaj w radzie, w naszym powiecie żnińskim, a że jestem Pałuczanką - zawsze to podkreślam - 

urodzoną w Wągrówcu - jak to dziadkowie mówili - we Wągrowcu. Więc to są Pałuki i też 

zostałam na Pałukach, a korzenie moje są przez moją babcię Wrzesińską z Gałęzewa, a więc 

korzenie są tutaj. Drodzy państwo, droga wysoka rado, pani przewodnicząca, panie starosto, 

jeszcze raz dziękuję za to przychylne ustosunkowanie się do mojej osoby i otrzymanie tu od was 

tego pięknego zaszczytu, jakim jest „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Bardzo dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „zapraszam. Pan Jacek 

Pietraszko”. 

Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego Jacek Pietraszko – „pani przewodnicząca, 

szanowni państwo. Powiem szczerze, że nie spodziewałem się takiego wyróżnienia. Ja się 

dowiadywałem o tym, że zostałem wyróżniony przez państwa na mieście - jak to tu się u nas 

mówi - i było to dla mnie zaskoczenie ogromne. Zaraz pomyślałem, co ja takiego wielkiego 

zrobiłem, że na taki tytuł zasługuję. Później mi powiedziano, że Powstanie Wielkopolskie. 
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Jest to mój konik, jakbym powiedział. Od wielu lat organizuję uroczyste Powstania 

Wielkopolskie tu na terenie Żnina, które się przerodziły w uroczystości powiatowe. 

Zapraszamy na te uroczystości znakomitych gości. Nie odmawiają, wręcz pytają się, kiedy to 

będzie, czy jak przyjadą będzie armata. To taki podstawowy punkt. Oczywiście mamy 

kontakty już po tylu latach - jakbym powiedział po naszemu - wyrobione z wojskiem. Za 

każdym razem przyjeżdża kompania honorowa, orkiestra wojskowa, salwa honorowa. Także 

w przyszłym roku będzie 10 stycznia kolejna rocznica - 106. Już w tym miejscu serdecznie 

państwa zapraszam na te uroczystości, które odbędą się o godzinie 10:00, a powracając do 

tego zaszczytnego tytułu - bardzo serdecznie dziękuję wszystkim, którzy się przyczynili do 

tego, że mogę dzisiaj się z panią Zosią wspólnie cieszyć z tego tytułu i przekazać rodzinie, 

mojemu wnukowi, który jak gdzieś wychodzę pod garniturem i krawatem: „Dziadek, gdzie 

idziesz? A medal będzie?” No będzie dzisiaj. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni. 

Bardzo proszę o powstanie wszystkich. Sztandar powiatu wyprowadzić. Szanowni państwo, 

zapraszam wszystkich państwa, całą radę powiatu i gości na wspólną przerwę, wspólną 

kawę”. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wznawiam 

obrady po przerwie. Przedstawiam państwu kolejny punkt. 6: „Sprawozdanie Zarządu 

Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania uchwał Rady”. Bardzo 

proszę pan starosta Zbigniew Jaszczuk”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, w materiałach na dzisiejszą sesję zostało dostarczone sprawozdanie Zarządu 

Powiatu z działalności w okresie. Dziękujemy. W okresie międzysesyjnym i dlatego tylko 

zwrócę uwagę na niektóre elementy. Odbyły się w międzyczasie dwie sesje: III sesja w dniu 

12 września i IV sesja 23 września. Na III sesji podjęto 8 uchwał. Na IV - 3 uchwały. 

Wszystkie te uchwały zostały przekazane do organu nadzoru Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i jednostek zobowiązanych do jej wykonania. Jeżeli chodzi o sprawozdanie  

z działalności zarządu z okresu sprawozdawczego - pierwsze posiedzenie odbyło się  

12 września i na tym posiedzeniu uchwałą 27 upoważniono Dyrektora Powiatowego Zespołu 

Oświaty w Żninie do podejmowania czynności związanych z realizacją projektu pod nazwą 

„Odnowa otwartego terenu rekreacji dla mieszkańców Janowca Wielkopolskiego”. Państwo 
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znacie tą sprawę. Ten projekt będzie realizowany właśnie przez PZO. Wartość tego projektu - 

ponad 1 323 000 zł. Celem projektu jest odnowa przestrzeni publicznej przy Zespole Szkół 

Niepublicznych. Dofinansowanie tego projektu, jakie otrzymaliśmy, to kwotę 1 mln 240 

prawie 2 000 zł. W ramach tego będą boiska do rekreacji na terenie tej szkoły. Jak państwo 

zapewne wiecie - obiekt jest własnością powiatu i krótko mówiąc inwestujemy we własne 

nieruchomości. Uchwałą nr 28 oddaliśmy w użyczenie własność powiatu żnińskiego, czyli 

teren, jakim zarządza Pałuckie Centrum Zdrowia. Państwo pamiętacie, że pierwotnie 

oddaliśmy teren z wyłączeniem tych pomieszczeń, gdzie był tomograf komputerowy te 

sprawy zostały jednoznacznie uporządkowane i jednolitym dokumentem oddaliśmy  

w użyczenie ten teren do 30 września 2029 roku. Przy okazji powiem, że pomieszczenie na 

nowy tomograf są na etapie, tak powiedziałbym, 50% zaawansowania robót budowlanych. Od 

12 listopada wchodzi firma, która będzie montowała nowy tomograf komputerowy. W tych 

pomieszczeniach - jak państwo; ci, którzy znacie oczywiście szpital - tam, gdzie kiedyś była 

stołówka. Moim zdaniem lokalizacja bardzo dobra i tam będzie ten nowy sprzęt 

zainstalowany. Na posiedzeniu zarządu  19 września zarząd złożył wniosek o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej - jak państwo pamiętacie - dotyczyła sprawa powodzi, zadysponowania kwoty 

100 000 zł dla powiatu kłodzkiego jako wsparcie tego powiatu. W związku z powodzią 

powiem, że te pieniążki zostały przeznaczone na modernizację, wyposażenie PCPR  

w Kłodzku, gdyż został w trakcie powodzi ten obiekt powiedziałbym zrujnowany - jak to przy 

tych wydarzeniach bywa. Na posiedzenie zarządu 30 września pozytywnie zaopiniowany 

Program Ochrony Środowiska dla gminy Rogowo na lata 2024-'27 i z perspektywą na lata 

'28-'31. Uchwałą 31 zwolniono Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Państwo 

pamiętacie, że pani dyrektor uchwałą Rady Powiatu została powołana na stanowisko 

Skarbnika Powiatu i w związku z tym ta uchwała była niezbędna. Uchwałą 32 - w tej sytuacji, 

o której przed chwilą mówiłem - został ogłoszony nabór na stanowisko Dyrektora PCPR-u. 

Przedwczoraj były rozmowy kwalifikacyjne z jedną osobą. Jedna kandydatka zgłosiła się na 

to stanowisko. Dzisiaj będziemy na posiedzeniu zarządu, po posiedzeniu, po sesji rady 

powiatu kończyli ten temat. Uchwałą nr 33 oddano w użyczenie nieruchomości stanowiących 

własność powiatu żnińskiego do 30 września 2030 roku do stowarzyszenia „Przyszłość”, 

która prowadzi Szkołę Niepubliczną w Piechcinie. W dniu 14 października na posiedzeniu 

zarządu ogłoszono otwarty konkurs ofert na powierzenie prowadzenia punktów 

przeznaczonych na udzielenie nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczenia nieodpłatnego 

poradnictwa obywatelskiego w 2025 roku. Materiały na dzisiejszą sesję i to tyle w dużym 

skrócie. Dziękuję bardzo”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście 

Zbigniewowi Jaszczukowi. Czy ktoś z wysokiej rady prosi o głos? Nie widzę. Dziękuję 

bardzo”. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado,  

pkt 7: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań realizowanych przez Powiat 

Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych”. Bardzo proszę pan starosta Zbigniew Jaszczuk”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, został 

przedstawiony państwu projekt uchwały, który przedstawiła przed chwilą pani 

przewodnicząca. Kończy się rok i proponujemy zwiększenie środków finansowych na 

dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne kwotą 15 266 zł i zmniejszenia, 

jakie na tą kwotę się zamykają - to jest dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny 

- 395 zł, z dofinansowania uczestnictwo osób niepełnosprawnych i opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych - 11 640 zł, z dofinansowania likwidacji barier architektonicznych - 1 911 zł 

i z finasowania wydatków na instrumenty i obsługę rynku pracy - kwota 1 320 zł. Ten projekt 

został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę do spraw osób 

niepełnosprawnych. To jest lekka zmiana - jeżeli chodzi o pozycję w Dzienniku Ustaw co do 

zmiany tekstu i ogłoszenia jednolitego tekstu w tym temacie. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście 

Zbigniewowi Jaszczukowi. Szanowni państwo, pani Lidia Kowal. Proszę o przedstawienie 

opinii jako Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy. Bardzo 

proszę”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy 

pozytywnie zaopiniowała projekt tejże uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo pani 

przewodniczącej Lidii Kowal. Bardzo proszę wiceprzewodniczącego pana Pawła 

Koperskiego o odczytanie projektu  uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr V/37/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie zadań 
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realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, 

co następuje: §1 o treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został państwu 

przesłany drogą elektroniczną. §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu.  

§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu – panu Pawłowi Koperskiemu, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję wysokiej radzie. 

100% głosów za. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr V/37/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

została podjęta i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,panie i panowie radni, pkt 

8: „Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na rok 

2024”. Zanim oddam głos panu staroście - witamy, jest już z nami pani Skarbnik Powiatu 

Żnińskiego pani Elżbieta Nowak-Karadymus. Panie starosto, bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado,  

w materiałach na dzisiejszą sesję został państwu przekazany projekt zmian w budżecie. Chcę 

powiedzieć, że od czasu wysłania materiałów nic się w tym temacie nie zmieniło i mówimy  

o wersji państwu przesłanej z tą tylko zmianą, że ukazał się jednolity tekst ustawy o finansach 

publicznych w Dzienniku Ustaw Nr 1530 z 2024 roku i to jest, tylko będzie ta zmiana  

w tekście uchwały. Natomiast jeżeli chodzi o faktyczne zmiany – i tak jak powiedziałem - 

wszystko jest opisane w materiałach. Tylko powiem o niektórych sprawach. Więc po stronie 

dochodowej wprowadzamy 2 600 zł dodatkowo z odpłatności mieszkańców w DPS-ie  

w Tonowie. W DPS-ie w Podobowicach wprowadzamy 20 000 zł z odpłatności 

mieszkańców. Wprowadzamy również zmiany na wniosek dyrektorów szkół z tytułu opłat za 

wydawanie duplikatów świadectw między innymi w Zespole Szkół Technicznych - prawie 20 

000 zł, w I Liceum Ogólnokształcącym - ponad 11 000 zł. Wprowadzamy pieniążki na 

przyznane nagrody dla nauczycieli z okazji Dnia Edukacji Narodowej. To jest również  

w materiałach wszystko opisane. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową - z główniejszych zmian - 

wprowadzamy w Zespole Szkół Ekonomicznych wydatek na kwotę 128 000 zł. Dotyczy to 

remontu pokoju nauczycielskiego i wymianę drzwi w szkole na wszystkich trzech 

kondygnacjach. Część środków wygospodarowane są w ramach zespołu oświaty, część 

dokładamy z własnych. W Zespole Szkół Specjalnych przeznaczamy pieniążki na remont 

parkietu w sali gimnastycznej. Wprowadzamy wydatek w Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej na kwotę 19 300 zł na zakup narzędzia diagnostycznego do testów 

psychologicznych. To, co mówiłem, wydatki, dochody w DPS-ach według wniosków 

dyrektorów wyprowadzamy po stronie wydatkowej. Na wniosek PCPR-u zmiany w pieczy 

zastępczej. Zakup dwóch licencji dla Wydziału Geodezji za kwotę prawie 64 000 zł  

z dochodów własnych tego wydziału. Jako nowe zadanie wprowadzamy opracowanie 

dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej ze Żnina w kierunku na Ostrówce 

i Szczepanowa na odcinku od ulicy Gnieźnieńskiej do ulicy Bukowej/Topolowej. Do tego 

miejsca musi być wykonana dokumentacja techniczna. Natomiast na pozostały odcinek może 
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być dokumentacja uproszczona i przygotowujemy na przyszłość modernizację tej drogi. To 

proszę państwa w dużym skrócie tyle. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,wysoka rado, pan 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pan Witold Mrówczyński 

przedstawi nam opinię. Bardzo proszę”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

,,pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swym 

posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt tejże uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję panu 

przewodniczącemu Witoldowi Mrówczyńskiemu, a szanowni państwo projekt uchwały 

mamy w systemie rada i więc bardzo proszę panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak  

o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – ,,uchwała Nr V/38/2024 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. Stosowna podstawa prawna. Uchwala 

się, co następuje: §1 dostępny, tak jak przewodnicząca  wspomniała, w systemie rada.  

§2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję pani Magdalenie 

Siwak wiceprzewodniczącej o odczytanie projektu uchwały, a wysoką radę proszę  

o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 
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12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,, wysoka rado, 19 głosów 

za. Dziękuję za oddanie głosu. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr V/38/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pkt 9, punkt powiązany  

z uchwałą, którą wcześniej państwo głosowaliście, czyli WPF - Wieloletnia Prognoza 

Finansowa. Panie starosto, bardzo proszę”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „jest to konsekwencja poprzedniej uchwały. 

Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Oczywiście pan Witold Mrówczyński Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego przedstawi państwu opinię. Bardzo proszę”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado - tak jak pan starosta wspomniał - ta uchwała jest 

konsekwencją poprzedniej uchwały, także komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt 

tejże uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni. 

Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady pana Pawła 

Koperskiego, a państwo macie w systemie rada projekt uchwały. Pan wiceprzewodniczący, 

bardzo proszę”. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr V/39/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. Stosowna podstawa 

prawna. Uchwala się, co następuje: §1 o treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, 

który został państwu przesłany drogą elektroniczną. §2. Wykonanie uchwały powierza się 

Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie projektu uchwały, a wysoką 

radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 za. 

Uchwała została podjęta. Szanowni państwo, pani skarbnik powiatu Elżbieta Nowak-

Karadymus nas opuszcza. Bardzo dziękujemy. Wiemy, że w listopadzie i w grudniu ma 

zdwojone obowiązki. Dziękujemy za udział. Życzymy wszystkiego dobrego”. 
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Uchwała Nr V/39/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została 

podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości 

kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu 

obowiązujących w 2025 r. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pkt 10: „Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu obowiązujących w 2025 roku”. Bardzo proszę, pan starosta Zbigniew Jaszczuk”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, jak co roku trzeba podjąć uchwałę w temacie, o którym przed chwilą pani 

przewodnicząca powiedziała. Ukazało się obwieszczenie Ministra Finansów z 29 lipca 

bieżącego roku w sprawie ogłoszenia obowiązujących w 2025 roku maksymalnych stawek 

opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym. Zostało to 

oczywiście ogłoszone w Monitorze Polskim. Została przygotowana stosowna uchwała. Macie 

państwo kwoty za usunięcia, za przechowywanie poszczególnych typów pojazdów opisane  

w uchwale i wnoszę o uchwalenie tej uchwały, która będzie obowiązywała w 2025 roku. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Czy ktoś z rady chciałby zabrać głos? Panie i panowie radni, pan Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pan Witold Mrówczyński odczyta nam opinię. Bardzo 

proszę”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu Witoldowi Mrówczyńskiemu za odczytanie opinii. Panie i panowie radni, 

mamy w systemie rada projekt uchwały, a ja bardzo proszę panią wiceprzewodniczącą 

Magdalenę Siwak o odczytanie państwu projektu uchwały”. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr V/40/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych 

w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2025 roku. Stosowna podstawa 

prawna. Uchwala się, co następuje: treść uchwały dostępna w systemie rada. Wykonanie 

uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie, a uchwała wchodzi w życie z dniem  

1 stycznia 2025 roku i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej pani Magdalenie Siwak o odczytanie projektu uchwały, a wysoką radę 

proszę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Dziękuję. Uchwała została podjęta”. 
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Uchwała Nr V/40/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 r. w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących  

w 2025 r. została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Informacja o sytuacji finansowej, zrealizowanych planach 

inwestycyjnych oraz kierunkach rozwoju Pałuckiego Centrum Zdrowia  

Sp. z o.o. w Żninie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „i tak proszę państwa 

dotarliśmy do punktu 11. Witam na sali pana Prezesa Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. 

w Żninie pana Macieja Hoppe. Zapraszam do zajęcia miejsca przy mikrofonie. Jak wcześniej 

powiedziałam państwu, powitałam gości. Mamy pana Bogusława Szymczaka - 

Przewodniczącego Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum Zdrowia. Mamy pana Tomasza 

Barczaka - członka Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum Zdrowia i jest z nami pan - 

Pałuckiego, a przepraszam, Pałuckie, przejęzyczenie - oraz mamy pana Romana Rezulaka - 

członka Rady Nadzorczej Pałuckiego Centrum Zdrowia. Przepraszam za taką, takie 

przejęzyczenie. Panie i panowie radni, szanowni państwo, pan Roman Pawłowski jest, 

usprawiedliwił się, ponieważ też był zaproszony jako członek rady. I jest z nami online, także 

też rozumiemy. Jest usprawiedliwiony. Panie prezesie. Witamy i prosimy o zabranie głosu”. 

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „dziękuję. 

Pani przewodnicząca, wysoka rado, rok w zasadzie minął 1 października mojej egzystencji na 

stanowisku prezesa zarządu i dyrektora szpitala, Prezesa Zarządu Pałuckiego Centrum 

Zdrowia, dyrektora szpitala tutejszego. No i chciałbym w tym moim wystąpieniu 

podsumować ten czas, ale też powiedzieć troszeczkę o”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przepraszam, opuszcza 

nas pan Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Ze względu na 

obowiązki zawodowe musiał nas opuścić. Dziękujemy i przepraszam bardzo”.  

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „chciałbym 

podsumować troszeczkę to, co przez ten rok się działo w szpitalu, też kierunki przekazać, 

jakie widzimy, kierunki funkcjonowania tej placówki w przyszłości i co z tym się wiąże. 

Oczywiście przekażę też, opowiem o wynikach finansowych, jakie osiągnęliśmy za  

9 miesięcy działalności w tym roku, a także na koniec ubiegłego roku, bo ostatnie spotkanie 

tutaj z państwem miało miejsce jeszcze przed zamknięciem roku 2023, a więc jak to wszystko 

się zakończyło, jakie to ma przełożenie na dalsze funkcjonowanie spółki i szpitala, i jak to 
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będzie według nas mogło wyglądać - jeżeli wszystko ułoży się po naszej myśli. Wiemy, że 

jest w tej chwili bardzo intensywny okres - jeżeli chodzi o ochronę zdrowia, o działania  

w zakresie środków finansowych krajowego planu odbudowy. Nie dalej jak wczoraj, zresztą 

razem z panem starostą, mieliśmy okazję uczestniczyć w spotkaniu na zaproszenie Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego, spotkaniu z panią wiceminister Katarzyną Kacperczyk, wiceminister 

zdrowia. Razem z nią w spotkaniu uczestniczył Dyrektor Departamentu Oceny Wniosków 

Inwestycyjnych. Spotkanie dotyczyło wykorzystania środków krajowego planu odbudowy,  

o których my wiemy, o postępowaniach, które już zostały ogłoszone, gdzie aktywnie staramy 

się uczestniczyć i przygotowywać duże wnioski oczywiście wpisujące się w mapy potrzeb 

zdrowotnych oraz mapy świadczeń, które są przewidziane dla rozwoju ochrony zdrowia na 

przyszłość. Chcę tylko powiedzieć, że pewne plany, które mieliśmy - na przykład budowy 

oddziału kardiologii inwazyjnej - legły w gruzach, dlatego że w rozmowach z obecną panią 

Zastępcą Dyrektora Kujawsko-Pomorskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia otrzymaliśmy informację, że nie jest to priorytetem na tym obszarze.  

W związku z czym nie będziemy mogli liczyć na kontrakt, co stawało się w tym momencie 

bezsensowne, żeby angażować jakiekolwiek środki i działania w tym kierunku, po prostu, 

mimo że mieliśmy opracowaną analizę epidemiologiczną, która pokazywała, że sens 

tworzenia takiego oddziału jest, potrzeba jest, a dla szpitala miało się to odbyć beznakładowo. 

No niestety to upadło. Proszę państwa, nasze działania, wysoka rado, nasze działania 

ukierunkowujemy przede wszystkim na rozwiązania, które mają pozwolić szpitalowi istnieć 

w przyszłości, dlatego że – jak widzimy - rok 2023 zakończyliśmy takimi danymi 

ekonomicznymi. Widzimy tutaj kwotę przychodów i kosztów, która to kwota kosztów 

znacząco przewyższa kwotę przychodów w roku '23. Dużą tutaj rolę odegrała wartość 

kosztów związanych z obsługą zobowiązań szpitala, stanowiąca wartość ponad 885 000 zł, na 

co składały się koszty finansowe, czyli głównie odsetki oraz pozostałe koszty operacyjne, 

czyli koszty ewentualnych postępowań sądowych czy egzekucji komorniczych. Tych było 

niewiele, dlatego te koszty nie są aż tak ogromne. Natomiast odsetki - jak widać - są dość 

wysokie. Szpital korzysta dodatkowo z kredytu w rachunku bieżącym. Wynik finansowy 

zamknął się kwotą straty na poziomie 1 424 000 zł bez amortyzacji. Jest to wynik o, na 

poziomie 58 870 zł, czyli wyglądałoby na to, że nie jest aż tak źle. Natomiast no niestety 

musimy patrzeć na to przez pryzmat sytuacji, w jakiej jesteśmy, w której pewne działania 

istotne, niezbędne dla funkcjonowania szpitala zmuszeni jesteśmy finansować czasami ze 

środków własnych, co jest nieprawidłowością i tu do tego się musimy przyznać. Z drugiej 

strony niezrealizowanie tych działań powodowałoby utratę zdolności do działania  
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w niektórych obszarach i tu pokażę pewne, na końcu będziemy mieli troszeczkę zdjęć  

i obrazów, z tego, co działo się. Państwo na pewno wiecie, że utworzyliśmy nową 

rehabilitację, w ogóle adoptujemy jeszcze to, co się da w szpitalu adoptować, bo szpital nie 

jest z gumy, a miejsca w tej chwili nie ma na nic. Po prostu nie mamy metra wolnego, metra 

kwadratowego wolnej powierzchni, żeby zrobić cokolwiek, co naprawdę byłoby potrzebne. 

Między innymi nie spełniamy pod tym względem wielu wymogów, które są stawiane przed 

obiektami tego rodzaju. Nie mamy choćby sali konferencyjno-szkoleniowej dla spotkań  

z personelem, dla prowadzenia różnego rodzaju odpraw większych z personelem, spotkań  

z załogą - jak powiedziałem – i też różnego rodzaju innych sytuacji, które wymagają, żeby 

zebrać się w jednym miejscu, w gronie większej ilości osób. Dlatego na przykład ja odprawy 

służbowe prowadzę z ordynatorami oddziałów u siebie w gabinecie co poniedziałek i to jest 

właściwie jedno z większych miejsc, w którym możemy się spotkać. Także to jest też rzecz, 

którą chcielibyśmy uregulować. Tutaj już w rozbiciu na elementy sprawozdania finansowego 

- te dane, które syntetycznie były przekazane na poprzednim slajdzie, a więc sprawozdanie, 

które wykonywaliśmy za rok 2023, to jest bilans, a więc suma aktywów i pasywów. Widzimy 

tutaj w pasywach w kapitałach niestety nie pokryty kapitały na poziomie 3,5 mln zł. To tak to 

wyglądało na koniec '23 roku. W międzyczasie w roku '24 nastąpiło dokapitalizowanie spółki 

przez właściciela, przez zgromadzenie wspólników kwotą 1 000 000 zł. To dalej powoduje, 

że te kapitały są niestety ujemne i to jest pewien problem. Jeżeli chodzi o dzień 30 września 

roku bieżącego - tutaj niestety sytuacja jak na razie nie, nie poprawia się. Wynik finansowy 

netto jest na poziomie prawie 2,5 miliony straty, a amortyzacji jest to 1 170 000. Ja bym 

chciał tylko powiedzieć, że rok bieżący jest rokiem inwestycyjnym. Pewne rzeczy nie udały 

nam się z różnych powodów. Często nie z naszej winy. Mianowicie mieliśmy pewne plany 

związane chociażby z dotacją otrzymaną od Ministra Zdrowia na przebudowę SOR-u oraz 

instytucji z nim współpracujących - tutaj mowa przede wszystkim o zakładzie radiologii, 

który w tej chwili jest kończony. Wszystko to przesunęło się mniej więcej o pół roku  

z powodu pewnych perypetii związanych z firmą, która świadczyła usługi outsourcingu badań 

tomograficznych. Mieliśmy duży problem, co doprowadziło do sytuacji, w której musieliśmy 

poszukać zupełnie innej lokalizacji dla pracowni tomografii komputerowej. Ona w tej chwili 

jest znaleziona i się tworzy, że tak powiem, w miejscu, gdzie natomiast stał poprzedni 

tomograf eksploatowany przez zewnętrzną spółkę. Powstanie inna pracownia radiologiczna, 

bowiem jeden z błędów przeszłości takich dość istotnych znacząco wpływających na 

działalność szpitala, chociażby w tej chwili, było oparcie działalności diagnostycznej  

w zakresie diagnostyki obrazowej na jednym aparacie rentgenowskim cyfrowym, co 
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powodowało, że jakiekolwiek chwilowe wyłączenie spowodowane koniecznością serwisu 

awarii bądź innych sytuacji losowych, unieruchamiało szpital w kwestii tej diagnostyki. My  

w tej chwili ponosimy bardzo istotne koszty związane z zakupem badań rentgenowskich, 

zarówno tych standardowych, jak i też i tomografii w środkach zewnętrznych. Oprócz tego, 

że musimy te badania kupić i za nie zapłacić, to musimy świadczyć dodatkowo usługę 

transportu pacjentów na te badania, co też stanowi dodatkowy koszt. Jednocześnie 

utrzymujemy cały skład osobowy zakładu radiologii, bo za chwilę będą ci ludzie nam 

potrzebni. Nie możemy ich zwolnić, rozpuścić czy wysłać na urlopy bezpłatne, bo 

natychmiast podejmą pracę w innych miejscach i już nigdy nie odzyskamy tych zasobów – co 

byłoby dla szpitala drastyczne. Po prostu nie dawało nam na możliwości dalszego 

funkcjonowania w tym obszarze, a więc zdać sobie trzeba sprawę, że to generuje ogromne 

dodatkowe koszty. To miejsce natomiast - nie mamy przychodów z badań tych i nie możemy 

prowadzić do oszczędności na tle kosztów, które ponosiliśmy w latach poprzednich - 

chociażby z tytułu zakupu świadczeń tomografii komputerowej dla szpitala, bo te świadczenia 

- jeżeli chodzi o obsługę pacjentów ambulatoryjnej opieki specjalistycznej - są jako 

wysokospecjalistyczne i kosztochłonne, opłacane bezpośrednio na podstawie kontraktu  

z NFZ-em. Zresztą taki kontrakt zamierzamy z funduszem podpisać natychmiast po oddaniu 

nowej pracowni tomografii do użytku i tutaj te dane są przeniesione również na sprawozdanie 

finansowe, które też składaliśmy do Głównego Urzędu Statystycznego. Sprawozdanie 01 za 

okres trzech kwartałów bieżącego roku. Jeszcze dane dotyczące między innymi '23 roku, czyli 

drobne kwoty wsparcia, ale zawsze cenne, bo każda, każdy grosz dla nas jest cenny, czyli: 

darowizna z firmy Lafarge Cement S.A. - a obecnie firma zmieniła nazwę; nazywa się 

Holcim - w wysokości 15 000 z przeznaczeniem na zakup urządzeń dla poradni 

kardiologicznej; dotacje z NFZ-u w wysokości 399 000 na zadania z zakresu 

cyberbezpieczeństwa oraz dotacje od Skarbu Państwa w wysokości 1 194 000 zł na  

2 ambulanse ratunkowe, które zasiliły nasze zespoły ratownictwa medycznego jeszcze  

z końcem ubiegłego roku. W roku bieżącym otrzymaliśmy dotacje z Ministerstwa Zdrowia  

w ramach realizacji projektu na doposażenia – ta dotacja de facto została zatwierdzona w roku 

poprzednim. My w tym roku musieliśmy wystąpić do Ministerstwa Zdrowia o zmianę planu 

finansowego tej dotacji - mianowicie z 8 000 000 zł 1 000 000 zł przeznaczyliśmy na prace 

adaptacyjne, znaczy 500 000 na prace adaptacyjne w obszarze radiologii i 500 000 na 

integrację z systemami informatycznymi, czyli systemem hospital information - systemie, 

który obsługuje cały szpital w zakresie działalności medycznej i też pomocniczej, bowiem 

chodzi nam o to, żeby wszystkie nowoczesne urządzenia zakupowane do szpitala były 
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zintegrowane w jeden system i badania wykonywane przy użyciu tych urządzeń były 

jednocześnie automatycznie przenoszone do dokumentacji medycznej pacjenta i to jest 

element też realizacji tych działań w ramach tych otrzymanych dotacji Ministerstwa Zdrowia. 

Dosłownie na początku tego tygodnia firma Holcim przysłała nam również umowę na 

dofinansowanie kwotą 10 000 zł. My tutaj zamierzamy tą kwotę przeznaczyć na zakup 

wielokanałowego aparatu do elektrokardiografii, dlatego że w tym roku pobudziliśmy do 

życia bardzo mocno poradnię kardiologiczną. Z powrotem wrócili do nas lekarze, którzy 

kiedyś odeszli. Małżeństwo - pan dr Kawczyński z małżonką, którzy pracują naprzemiennie 

miesiąc u nas i miesiąc za granicą we Włoszech - to jest ciekawostka. Jest jeszcze jeden 

lekarz z Bydgoszczy, który razem z nimi tą poradnię prowadzi. Jakie są potrzeby w tej 

poradni, to nie muszę mówić - obłożenie jest kolosalne i to jest tylko efekt okresu 

popandemicznego, gdzie ta poradnia nie działała no i doszło do sytuacji, w której też  

i pacjenci troszeczkę obawiali się tych wizyt w szpitalach, które były obarczone ryzykiem 

zakażeń. Co ważne i może przełożyć się pozytywnie na poprawę wyniku finansowego 

szpitala – to jest wartość świadczeń nadlimitowych, zrealizowanych za okres 9 miesięcy,  

o które tu po prawej stronie widzimy. Zwróciłem się z pismem, z wnioskiem o zapłatę tych 

świadczeń do pani dyrektor Agnieszki Bańkowskiej, do NFZ-u Kujawsko-Pomorskiego. Jest 

to kwota 1,9 mln, prawie 2 mln zł, z czego ponad 1,5 mln jest zapisana w planie finansowym 

NFZ-u, więc jakby jest bezsporną kwotą - jeżeli chodzi o odzyskanie tych środków. Pozostała 

jest to kwota naprawdę niewielka w skali finansów NFZ - jeżeli słyszymy o kilkudziesięciu 

milionach, o które ubiegają się niektóre jednostki w Polsce, co wywiązało różnego rodzaju 

konflikty - to można powiedzieć, że nasz szpital naprawdę trzyma się dyscypliny realizacji 

kontraktu, robi to należycie i staramy się wykonywać to w taki sposób, żeby nie narażać 

szpitala na straty powodowane ponoszeniem kosztów na procedury, które mogą zostać 

nieopłacone przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Myślę, że ta kwota bez problemu może być  

i będzie zapłacona - jeżeli jeszcze nie do końca roku, to - tak jak deklaruje pani Minister 

Zdrowia - z budżetu roku przyszłego na początku przyszłego roku, co spowoduje istotną 

poprawę tego wyniku. Do końca roku chcemy uruchomić wszystkie elementy funkcjonowania 

szpitala, żeby od nowego roku można było podpisać dodatkowe kontrakty - tak jak 

powiedziałem - na obsługę radiologiczną i szpitala, i podmiotów zewnętrznych, które 

będziemy mogli obsługiwać tym sprzętem z racji środków pochodzących na jego zakup - 

mówimy tu o środkach unijnych, które częstokroć są, umowy na dotacje ograniczają nas  

w działalności komercyjnej niestety i tutaj musimy to też brać pod uwagę. Jakie są 

podstawowe dane medyczne za okres ubiegłego roku jeszcze? No to widzieliśmy 
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hospitalizację prawie 5 000, obłożenia na poziomie 63%, średni czas hospitalizacji - 5 dni,  

25 000 wizyt w poradniach specjalistycznych, na SOR-e prawie 12 000 oraz w nocnej  

i świątecznej opiece zdrowotnej - ponad 11 000. Od stycznia tego roku nasz szpital przejął 

dodatkowo opiekę nad rejonem barcińskim - jeżeli chodzi o opiekę nad pacjentami w nocnej  

i świątecznej opiece zdrowotnej. Jakie główne cele postawiliśmy sobie na rok 2024? Przede 

wszystkim stworzenie perspektyw i warunków dla dalszego niezakłóconego funkcjonowania 

podmiotu. Z czym to się wiąże? W roku, w poprzednim tygodniu zakończyły się bardzo 

szerokie kontrole sanepidowskie wojewódzkiej, przepraszam, stacji powiatowej sanitarno-

epidemiologicznej ze Żnina, które potwierdziły, że stan obiektu szpitala jest bardzo zły. 

Wynika oczywiście z wieku tych obiektów, z wieloletnich no braku działań związanych  

z naprawą tej infrastruktury bądź dostosowaniem do obecnych standardów i w związku z tym 

nasze plany, które układamy mają na celu stworzenie perspektyw, żeby ten szpital mimo 

wszystko dalej mógł działać, aby nie były to kolejne kontrole, nie budziły negatywnych 

wniosków i nie spowodowały zagrożenia zamknięcia pewnych obszarów działalności. 

Jednocześnie podejmujemy działania mające na celu poprawę sytuacji ekonomiczno-

finansowej szpitala - te działania, o których mówiłem. Ten rok jest rokiem inwestycyjnym. 

Następne lata mają już spowodować, że wykorzystamy te zasoby, które chcemy w tym czasie, 

ale także jeszcze w najbliższych dwóch latach głównie ze środków KPO zrealizować dla 

potwierdzenia potrzeby istnienia szpitala, poprawy jego ogólnej sytuacji, ale przede 

wszystkim zabezpieczenia pacjentów, opiekę taką, jaka jest im potrzebna w wymiarze 

minimalnym, bo my jesteśmy szpitalem na pierwszym poziomie referencyjnym - trzeba o tym 

wiedzieć. Mamy tylko podstawowe oddziały, a wszystko, co wymaga opieki już w większym 

zakresie na wyższym poziomie, musimy niestety przekierowywać do szpitali 

specjalistycznych - głównie w Bydgoszczy, bo tam jest ich najwięcej i tam też mamy 

porozumienia z tymi szpitalami w tym zakresie. Ale naszym celem jest też podniesienie 

jakości usług świadczeń udzielanych w tych obszarach, które posiadamy, czyli te oddziały, 

które są od dawna i do dzisiaj zlokalizowane na terenie szpitala z jednoczesnym rozwojem 

nowych oddziałów, które będą powstawały w ramach KPO. Chcemy też stworzyć lepsze 

warunki pracy dla personelu medycznego. Jednym z takich aspektów - drastyczny można 

powiedzieć w ocenie wyników kontroli sanepidowskiej - są warunki pracy personelu działu 

technicznego. Ja byłem tam raz na początku mojej pracy w szpitalu i staram się tam nie 

wracać, bo to naprawdę oka nie pieści. Natomiast ci ludzie też wymagają godnych warunków 

pracy, a te, które mają dzisiaj są po prostu urągające. Niestety środków na ten cel nie 

pozyskamy z żadnych programów, bowiem one finansują tylko rozwój dziedzin medycznych, 
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natomiast tutaj będziemy musieli. My generalnie robimy wiele w szpitalu własnymi siłami. Ja 

zwróciłem się do tych osób, żeby znalazły też czas, żeby sobie przygotować te 

pomieszczenia, odnowić je i stworzyć je w takie warunki do pracy, które no będą naprawdę 

godne. Oczywiście na to będą też potrzebne jakieś środki finansowe. Postaramy się je 

wygospodarować. Podejmujemy też na bieżąco współpracę z uczelniami wyższymi - 

szczególnie Wyższą Szkołą Gospodarki - w zakresie kształcenia kadr, głównie kadr 

pielęgniarskich, bo one niestety wykruszają się coraz bardziej. Średnia wieku pielęgniarek to 

jest mocno ponad 50 lat no i obawiamy się, że za jakiś czas może być duży problem. Dlatego 

też będziemy próbowali wykształcić sobie te zasoby we własnym zakresie i taką współpracę 

nawiązaliśmy. Mamy podpisane porozumienia. Myślę, że da to efekty w latach przyszłych. 

Dlatego też apelujemy do społeczności tutaj powiatu, do młodych ludzi, którzy nie widzą 

szans dla siebie rozwoju. To jest naprawdę zawód, który jest misją, a jednocześnie coraz 

lepiej postrzegany i wynagradzany. Dlatego można się spełnić zarówno - jeżeli chodzi  

o merytoryczną stronę, czyli wypełnienie pewnej misji, jak i również finansowo w tym 

zawodzie. Zapraszamy wszystkich chętnych. Jakie mamy podstawowe problemy na drodze 

realizacji założonych celów? Przede wszystkim my ze wszystkimi działaniami, które 

podejmujemy startujemy od zera, czyli od opracowania koncepcji. Ja mam przed sobą kilka 

takich koncepcji, które w tej chwili tworzymy. Są to przede wszystkim koncepcje pod zadania 

inwestycyjne, które zamierzamy realizować w ramach krajowego planu odbudowy. 

Najbliższym ogłoszonym już konkursem w ramach niego - gdzie termin składania wniosków 

jest do dnia 6 listopada, jest to opieka długoterminowa i geriatryczna. Zamierzamy stworzyć 

w obiektach szpitala oddział geriatrii, przenieść internę i w miejscu po niej stworzyć oddział 

opieki długoterminowej z miejscami dla pacjentów wymagających przewlekłej wentylacji 

mechanicznej i w ramach KPO składamy wniosek o tą, o dotację na ten cel. Mamy całą 

koncepcję przebudowy wszystkich tych pomieszczeń. To są pomieszczenia głównie po dwóch 

zlikwidowanych oddziałach, czyli ginekologii i położnictwie, ale również pomieszczenia 

obecnej interny no i nie ukrywam, że bardzo ambitny plan nadbudowy piętra na oddział 

geriatrii na bloku ginekologiczno-położniczym. Wszystko to chcemy zrealizować do połowy 

czerwca 2026 roku zgodnie z planem, który przewiduje krajowy plan odbudowy. Dlatego też 

trwa to tyle czasu i dlatego powoduje dodatkowe problemy, ale też i koszty. Te koszty 

chcemy zakwalifikować w ramach KPO, bo są to koszty kwalifikowane. Niestety też duża 

ilość formalności, które po drodze musimy przejść i procedur na drodze tworzenia tych 

planów, czyli wszystkie, uzyskanie wszystkich zgód, które muszą towarzyszyć tworzeniu tego 

rodzaju planów i ich akceptacji po to, żeby mogły one być wdrożone w życie. Przeciągające 
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się w związku z tym procedury opiniowania wniosku na poszczególnych szczeblach 

akceptacji. Ja wczoraj wystąpiłem z tą sprawą, zapytałem panią minister, czy są przewidziane 

jakieś procedury, które pozwolą przyśpieszyć tego rodzaju działania, dlatego że dla mnie 

niezrozumiałym jest dlaczego to wszystko musi tyle trwać. My żyjemy w dobie, w której 

niestety wszystko nabiera - że tak powiem - mocy urzędowej często w biurkach urzędniczych, 

a dzisiaj nie mamy na to czasu i możliwości. W związku z tym domagamy się też od władz, 

żeby w tym względzie podjęły jakieś decyzje przyspieszające działania na poszczególnych 

szczeblach akceptacji zarówno przed wdrożeniem inwestycji w życie, jak i po jej zakończeniu 

- czyli te wszystkie odbiory pozwolenia na użytkowanie i tak dalej. Mamy nadzieję, że to się 

spełni. No i jest kwestia bardzo ważna. Ostatnio tutaj na tym slajdzie – brak własnych 

środków finansowych oraz możliwości uzyskania wsparcia z zewnątrz na realizację zadań 

nieobjętych dofinansowaniem w ramach projektu i priorytetów określonych w KPO i innych 

źródłach współfinansujących system ochrony zdrowia. Często wymagany jest udział własny 

bądź mamy pewne wydatki, które są niekwalifikowane - takim wydatkiem w ramach KPO 

jest choćby VAT, a nie da się go uniknąć, w związku z czym różnego rodzaju rozwiązania 

musimy przyjmować i rozważać na tą okoliczność, bo zrezygnować z działań rozwojowych, 

dlatego tylko że nie znajdziemy możliwości pokrycia tego niekwalifikowanego wydatku, 

byłoby dużym błędem szczególnie w naszej sytuacji. Myślę, że tu będziemy na ten temat 

rozmawiali. Ja będę miał prośbę o wsparcie tutaj ze starostwa. Natomiast przewidujemy - 

bowiem znam możliwości i potrzeby, i nie chcę tutaj nikogo też obciążać nadmiernie. Myślę, 

że wypracujemy wspólną decyzję. Taką decyzją może być wystosowanie i to zrobimy we 

wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o udzielenie pożyczki. To są 

pożyczki zazwyczaj na, oprocentowane na ok. 2%. Rozłożymy ją w czasie. Jedyne co, no 

będziemy potrzebowali tutaj wsparcia w poręczeniu ze strony organu tworzącego. Myślę, że 

wspólny nasz cel, jaki chcemy realizować pozwoli nam uzyskać tutaj konsensus w tej 

sprawie. A co mam do powiedzenia na temat przyczyn niezadowalających wyników 

finansowych za 9 miesięcy - to, co już wstępnie próbowałem powiedzieć – brak możliwości 

realizacji kontraktu w obszarze diagnostyki obrazowej - tak jak powiedziałem - planowaliśmy 

od lipca uruchomienie pracowni tomografii oraz własnych pracowni rentgenowskich z uwagi 

na przeciągającą się procedurę odzyskania pomieszczeń od firmy Polmed i konieczność 

adaptacji innych. Ta sytuacja przesunęła nam się o całe pół roku. Tutaj szacujemy, że z tego 

tytułu utraciliśmy przychody na poziomie 750 000 zł, które moglibyśmy mieć z kontraktu  

z NFZ-em. Jednocześnie zaoszczędzilibyśmy drugą taką kwotę kosztów, które ponosimy 

dzisiaj, tak jak powiedziałem, na zakup tych badań na zewnątrz oraz koszty transportu 
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pacjentów na te badania. I tutaj - to jest w drugim punkcie - konieczność zakupu tych usług 

przy utrzymaniu i finansowaniu zasobów ludzkich zakładu radiologii, bo za chwilę te zasoby 

będą miały co robić. Już w tej chwili powoli zaczynają porządkować i za chwilę zobaczycie 

państwo na zdjęciu jak wygląda chociażby nowa pracownia RTG z nowym aparatem 

rentgenowskim cyfrowym firmy Philips. Konieczność zakupu usług - to już powiedziałem. 

Podwyżki płacy minimalnej od personelu, działalności podstawowej od lipca. Co roku 

trwające, narzucane odgórnie. No nie wiemy, w którym kierunku to idzie. Natomiast wiemy, 

jak to się przekłada na sytuację, bo my mamy tutaj do czynienia z pewną manipulacją władzy, 

która daje na ten cel pieniądze, ale daje je w kwocie mniej więcej wypełniającej połowę 

potrzeb. Dlaczego tak się dzieje? Dostajemy pieniądze na podwyżki od lipca i od lipca 

dzielimy je i starcza ich do końca roku, ale te pieniądze są rozpisywane na okres od początku 

roku, czyli de facto są rozpisywane w wysokości 50% potrzeb na każdy miesiąc i z taką 

kwotą startujemy od 1 stycznia, w nową działalność. Do tego wszystkiego one pokrywają 

nam koszty podwyżek, jednocześnie są przypisywane na kontrakty na udzielanie świadczeń,  

a więc, żeby te środki wyciągnąć z NFZ-u de facto musimy wykonać więcej świadczeń, a my 

już tak naprawdę tych możliwości za dużo nie mamy, co oznacza, że macie pieniądze, ale 

musicie je zarobić. Nie dostajecie, a podwyżki dać musicie. Taka jest merytoryka tego 

działania i niestety jesteśmy znowuż do tyłu, mówiąc wprost. Nie pomaga nam też kwestia 

faktu, iż jesteśmy szpitalem pierwszego poziomu referencyjnego, co oznacza, że 

współczynnik odpłatności za usługi i konkurencyjność nasza na rynku jest żadna względem 

ośrodków, które działają na tym drugim bądź trzecim poziomie referencyjnym. Chodzi tutaj 

przede wszystkim o płace, jakie wymagane są ze strony personelu medycznego. Jeżeli 

chcemy ten personel mieć, musimy po prostu o niego konkurować, a konkurować możemy 

tylko czym - no wynagrodzeniem. Jak jesteśmy w stanie konkurować z ośrodkiem, który 

osiąga wyższe odpłatności za procedury, za te same nawet procedury od nas? Jest to prawie 

że niemożliwe. Nie mniej na razie utrzymujemy się na powierzchni. Mamy taki zamiar,  

a naszym celem jest po prostu podniesienie poziomu referencyjnego szpitala i po to też 

potrzebne są te działania w obszarze inwestycyjnym. Od pewnego czasu ubiegamy się w 

Narodowym Funduszu Zdrowia o rozwinięcie działalności w obszarze ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej. Chodzi o gabinety, których na dzisiaj nie mamy, a mamy specjalistów do 

tych gabinetów. Powiem więcej - takich poradni nie ma w Żninie, chodzi między innymi  

o poradnię ambulatoryjną dermatologii i alergologii, gdzie specjalistą tej dziedziny jest 

zastępca w tej chwili mój w szpitalu - pan doktor Jarosław Marciniak, który bardzo chętnie 

podejmie się tych porad tutaj. Ja chciałbym powiedzieć, że to jest jeden z większych moich 
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sukcesów, że udało się tego człowieka mi ściągnąć do szpitala, bo dzisiaj jednym  

z największych problemów wszystkich szpitali jest pozyskanie personelu medycznego do 

sfery zarządczej, do sfery administracyjnej, bo im się po prostu lekarzom to nie opłaca i to 

jest oczywiste. W działalności administracyjnej jest wiele obwarowań, ale też i dużo niższe 

wynagrodzenia niż dzisiaj mogą osiągnąć lekarze, którzy po prostu no mają możliwość chcąc 

na dzisiaj w ofensywie płacowej, dlatego że jest ich po prostu za mało, dlatego że muszą 

pracować dużo więcej, a więc pełnić dużo dyżurów, co też nie jest za darmo. Nie należy 

dziwić się czasami tym wysokim płacą, bo są one efektem bardzo ciężkiej i obciążonej długą, 

dużą ilością czasu poświęconego pracy, stąd tak jest jak jest w tej chwili. My często mówimy, 

że to jest niebotyczny koszt dla szpitala i też bardzo duży zarobek dla tych osób, ale - tak jak 

mówię - to jest duża ilość pracy i duża ilość czasu poza  domem. Ci ludzie nie mają czasami 

swojego życia i to musimy wszyscy zrozumieć. Natomiast na terenie powiatu żnińskiego 

mamy do zabezpieczenia wiele dziedzin, a ambulatoryjna opieka specjalistyczna jest 

priorytetem, bo mówimy o odwróconej piramidzie potrzeb, czyli przenoszeniu ciężaru 

działalności szpitalnej do działalności w zakresie lecznictwa otwartego, czyli 

ambulatoryjnego i dziwi nas czasami to podejście takie, które; odpowiedzi są standardowe. 

Obserwujemy rynek świadczeń. Ile można obserwować? To trzeba działać i my chcemy te 

działania podejmować i my pokazujemy potrzebę podejmowania tych działań. Jak na razie 

trudno nam jest znaleźć ścieżkę do tego, żeby dotrzeć do decydentów i uzyskać te kontrakty,  

i dać pacjentom zabezpieczenie, żeby nie musieli ponosić dodatkowych kosztów przejazdu na 

te świadczenia dla ośrodków poza Żninem, ale też i tracenia czasu na ten cel, bo to też jest, 

czas to też pieniądz mówiąc wprost. Także no troszkę taki brak - wydaje mi się - szacunku dla 

przede wszystkim pacjentów, ale też dla nas. Jakie widzimy kierunki wyjścia z trudnej 

sytuacji finansowej? No to, co cały czas mówię - finalizowanie procesów inwestycyjnych w 

ramach działania w SOR-e - to już się dzieje i do końca roku zostaną oddane wszystkie te 

inwestycje, które w ramach tej umowy o dofinansowanie zostały przewidziane. To są głównie 

inwestycje w radiologii, ale też doposażenie jest SOR-ów w dodatkowy sprzęt. Natomiast nie 

ulega wątpliwości, że nasz Szpitalny Oddział Ratunkowy nie spełnia jako jednostka 

wymogów - jeżeli chodzi o jego ukształtowanie, strukturę, to, co mieści się w jego zasobach, 

jeżeli chodzi o infrastrukturę. Jest plan też przebudowy tego SOR-u w całości. Natomiast 

oczywiście będziemy mogli to zrobić tylko wtedy, kiedy będzie na ten cel jakiś program, 

który będzie finansował to zamierzenie. Obniżenie kosztów zakupu świadczeń diagnostyki na 

zewnątrz - to, co powiedziałem - oddanie naszej nowej radiologii spowoduje osiągnięcie tego 

celu. Zaoszczędzimy na badaniach kupowanych na zewnątrz i transporcie chorych. 
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Utworzenie nowych stanowisk w oddziale anestezjologii intensywnej terapii, co podniesie 

zarówno referencyjność tego oddziału, jak i stworzy możliwość osiągnięcia większych 

przychodów. Bowiem ten oddział w zasadzie jest cały czas obciążony w stu procentach. Tam 

są zaledwie 4 stanowiska i one cały czas są zajęte, czyli obłożenie jest 100%. Utworzenie 

nowych poradni ambulatoryjnej opieki specjalistycznej - co tu, co przed chwilą powiedziałem 

- tutaj chodzi o poradnię dermatologii z alergologią oraz poradnię reumatologiczną oraz 

pozyskanie środków finansowych w ramach Krajowego Planu Odbudowy w zasadzie na 

wszystkie priorytety, w których będziemy mogli wystartować. Nie ominiemy niczego co tylko 

może przysporzyć szpitalowi dodatkowych korzyści i podnieść jego referencyjność, ale 

przede wszystkim jakość świadczonych usług i stworzyć warunki do poprawy sytuacji 

finansowej naszej placówki. Chcemy stworzyć tutaj - tak jak powiedziałem - oddział opieki 

długoterminowej, jak i stworzyć oddział geriatrii i internę z nadzorem kardiologicznym  

w nowym obszarze, bardziej profesjonalną i bardziej przyjazną dla pacjenta, ale też i dla 

personelu. Bardzo istotnym jest też kwestia przebudowy pomieszczeń odcinka operacyjnego, 

który znajduje się w zasobach szpitalnego oddziału ratunkowego. Tutaj w ramach odwróconej 

piramidy świadczeń też mówi się o rozwoju dziedzin „chirurgii jednego dnia”. To są: 

chirurgia ogólna, ale też i różne inne dziedziny chirurgii, jak: ortopedia, neurochirurgia, 

urologia i inne. Oczywiście w naszym obszarze dotyczy to głównie chirurgii oraz też 

niektórych dziedzin, niektórych świadczeniach chirurgii urazowej i ortopedii. I to jest cel, 

który też będziemy realizowali z funduszy unijnych, czyli z funduszy Krajowego Planu 

Odbudowy. Oprócz już wymienionych do roku 2026 - to przed chwilą powiedziałem - oddział 

ratunkowy, ale też w ramach wsparcia opieki długoterminowej lub geriatrycznej będą 

realizowane jeszcze inne oprócz tego priorytetu priorytety i tu jest tak zwana inwestycja 

oznaczona nr D 4.1.1: „Rozwój i modernizacja infrastruktury centrów opieki 

wysokospecjalistycznej i innych podmiotów leczniczych”. W ramach tej inwestycji 

zamierzamy przebudować oddział pediatrii oraz - to, co mówiłem o oddziale intensywnej 

terapii - pozyskać środki na te dwa dodatkowe stanowiska. Takie jedno stanowisko 

intensywnej terapii z pełnym wyposażeniem kształtuje się w granicach 250 000 zł – samo 

łóżko intensywnej terapii potrafi kosztować ponad 100 000 zł. Wiadomo jest, to pacjent 

obłożnie leżący, w zasadzie czasami w ogóle niekontaktowy. Wymaga to specyficznego 

sprzętu do jego obsługi, dostępu do tego pacjenta ze wszystkich stron, dla personelu, a więc 

kolumny anestezjologiczne, wszelkie urządzenia typu: pompy do żywienia, pompy 

strzykawkowe i respiratory, monitory do monitorowania funkcji życiowych, a więc całe 

stanowisko to jest niebotyczny koszt, a plus pomieszczenie, które mamy, ale musimy 
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dostosować. To jest to, co powiedziałem i w związku z prowadzonymi pracami musimy też 

przeprowadzić dyslokację zlokalizowanej w tej chwili w pomieszczeniach po oddziale 

położniczym w pracowni endoskopii. Ona wymaga w tej chwili wymiany wszystkich 

urządzeń. Praktycznie wszystkie endoskopy są już doszczętnie zużyte, działają w zasadzie 

można mówić przysłowiowo „na sznurkach powiązane” i to jest ujęte też w naszym w tej 

chwili składanym wniosków w ramach opieki długoterminowej geriatrycznej: stworzenie 

nowej pracowni endoskopii opartej na całkowicie nowym, nowoczesnym sprzęcie 

medycznym. No i to, co powiedziałem - na początku, drugi aparat cyfrowy RTG. To jest 

konieczność. Mamy pomieszczenie po opuszczonej pracowni tomografii przez firmę Polmed  

i tu będziemy starali się postawić drugi aparat, co na przyszłość spowoduje, że będziemy 

bezpiecznie mogli działać w obszarach przede wszystkim SOR-u, ortopedii i AOS. Bardzo 

istotny i bardzo ambitny cel, jaki żeśmy stworzyli już jakiś czas temu, to jest budowa nowego 

obiektu ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. Absolutnie nowy, zlokalizowany w obszarze 

na terenie szpitala obiekt czterokondygnacyjny z gabinetami ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej. Tam też chcemy zlokalizować tą salę, której nam brakuje, o której mówiłem, 

szkoleniowo-konferencyjną. Tam też znajdą częściowo zakwaterowanie i miejsca dla siebie 

służby techniczne, a więc przy okazji przewidzieć to, czego nam brakuje w tej chwili  

w zasobach szpitala. Na tą okoliczność mamy zrobioną analizę gruntu w tym miejscu, w 

którym chcemy posadowić, żeby wiedzieć, co zrobić, żeby bezpiecznie taki obiekt można 

było zbudować. Wiem, że grunty tutaj na tym terenie są bardzo trudne do budowy, ale już 

wiemy, co trzeba zrobić, jaki jest tego koszt. No i cały projekt, praktycznie plan, program 

funkcjonalno-użytkowy jest już skończony. Więc jak tylko. Z tą kwestią udajemy się do 

marszałka województwa. Jesteśmy po wstępnych rozmowach z dyrektorem wydziału zdrowia 

i mamy poparcie dla naszego projektu. Zobaczymy jak będzie w praktyce, kiedy już złożymy 

dokumenty. Szacujemy wartość tej inwestycji na 40 000 000 zł. W zasadzie tutaj już na 

koniec są te punkty, o których poniekąd mówiłem, czyli widzimy możliwości i poprawy tych 

wyników finansowych, jakie w tej chwili osiągamy, niekorzystnych, w rozwoju szpitala,  

w tych działaniach, które przedstawiłem. Oczywiście też liczymy na zmiany systemowe, bo 

nie może być tak, żebyśmy ciągle mieli wykonać więcej, a wycena tych świadczeń była 

nieadekwatna do ponoszonych kosztów na ich realizację. Wszelkie oczywiście działania, 

które podejmujemy i będziemy podejmowali, będą oparte głównie o finansowanie 

zewnętrzne. Tam, gdzie będziemy mogli, będziemy musieli zwrócić się o wsparcie - 

oczywiście będziemy prosili tutaj właściciela spółki, czyli Zarząd Powiatu w Żninie o takie 

wsparcie, ale myślę, że jeżeli będziemy mogli osiągać wysokie wartości dotacji i odnawiać to, 



 29 

co mamy - a to jest priorytet, bo jesteśmy największym pracodawcą w tej chwili na terenie 

powiatu i ośrodkiem, którego nie możemy dopuścić do tego, żeby zniknął z mapy, a wręcz 

przeciwnie - powinniśmy go rozwijać. Znajdziemy tutaj poparcie dla naszych działań  

i wspólnie postaramy się rozwiązać problemy na drodze pozyskania tych środków. A teraz 

chciałbym przedstawić troszeczkę te działania bardziej obrazowo. Proszę zobaczyć – po lewej 

stronie widzimy, po lewej i po prawej - to są elementy nowej pracowni rentgenowskiej  

z nowym już aparatem  z zawieszeniem sufitowym. Sufit jest jeszcze niezamknięty, bo w tym 

momencie trwały testy tego aparatu. Po prawej stronie jest sterownia do tego aparatu, też  

z nowym już monitorem i nowym oprogramowaniem sterującym. Wszystko zachowane  

w konwencji kolorystycznej. Akurat tak jak państwo widzicie, to jest już ten jeden z nowych 

aparatów. Drugi będzie prawdopodobnie taki sam, jak pozyskamy środki. Będziemy go 

chcieli zlokalizować obok tej pracowni. Także tak to już zaczyna wyglądać. Tutaj chciałbym 

się jeszcze się pochwalić, że wystąpiliśmy do marszałka z projektem, który finansowany 

będzie, umarzany w 85% pożyczkom. Projekt nosi nazwę: „Rozwój infrastruktury Pałuckiego 

Centrum Zdrowia w Żninie poprzez modernizację oraz wyposażenie oddziału wewnętrznego 

oraz stworzenie oddziału geriatrycznego”, ponieważ te projekty nie mogą się dublować, my 

chcemy nałożyć troszeczkę, znaczy nie nałożyć, skonfrontować te zadania ze sobą i część 

sfinansować z tego projektu, a część z projektu KPO, dlatego że tam możemy otrzymać 

dotację do 20 000 000. Tutaj do pięciu - 25 000 000 - to tak lekką ręką może być na styk.  

W związku z tym, musimy korzystać z każdej okazji. Po prawej stronie jest pismo 

zapraszające. Na stronie słabo może widoczne. Ja powiem tylko - jest to zaproszenie do 

złożenia wniosku po pozytywnej ocenie fiszki tak zwanego „wstępnego wniosku”, 

określającego ramy tego projektu i mniej więcej co w ramach niego chcemy i za ile takie 

pieniążki zrealizować. Wystąpiliśmy o maksymalną pulę 5 000 000 zł i zostało to pozytywnie 

ocenione przez komisję powołaną przez marszałka województwa. To są działania, które  

w 2024 roku zamierzaliśmy i częściowo zrealizowaliśmy, bądź jeszcze mamy do końca roku 

do realizacji, czyli zakład rehabilitacji, poradnia kardiologiczna w budynku - na razie 

modułowym; tym, który służył swego czasu w pandemii jako budynek do izolacji pacjentów - 

tam w tej chwili zlokalizowana poradnia kardiologiczna. Lekarze się  tam dobrze czują, także 

nie ma zagrożenia, żeby te warunki urągały im i powodowały, że możemy ewentualnie coś tu 

utracić. Korytarz komunikacji ogólnej wymianą instalacji - tutaj dotyczy to miejsca na 

poziomie teoretycznym -1. Choć tak naprawdę mamy tam wejście z poziomu zerowego do 

szpitala, gdzie będzie zlokalizowana pracownia tomografii. Za chwilę to pokażę. To nie są na 

tą chwilę zdjęcia przyjemne dla oka, ale już wygląda to dużo lepiej niż wyglądało parę 
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miesięcy temu. Budowa i wejścia i podjazdu dla pacjentów do pracowni nowej tomografii - 

dlatego że musimy pacjentom ambulatoryjnym umożliwić wejście z zewnątrz. Natomiast ze 

środka szpitala pacjenci tylko tym ciągiem komunikacyjnym będą dowożeni z oddziałów.  

W związku z tym, że zlokalizowaliśmy pomieszczenie tomografii w miejscach, gdzie były 

szatnie dla personelu, musieliśmy znaleźć nowe pomieszczenia na szatnie. Za chwilę pokażę, 

gdzie je znaleźliśmy. No i w tej chwili jesteśmy na ukończeniu ekspertyzy pod nadbudowę 

budynku ginekologiczno-położniczego na oddział geriatryczny. Oczywiście wstępnie wiemy, 

że jest możliwa ta nadbudowa. Będziemy to robić w lekkiej konstrukcji. Także będzie 

wszystko działało jak należy. To jest proszę państwa nowy oddział rehabilitacji. Jeżeli 

ktokolwiek był kiedyś w szpitalu, powiem tylko, że to jest dawna piwnica pod oddziałem 

ginekologicznym. Kiedyś tutaj, była taka duża sala kominkowa. Kiedyś były tutaj 

pomieszczenia, które, świetlica, ale to pomieszczeniach niejako na poziomie -1 i tam były po 

prostu ciemne sale. Była świetlica, tak. Na pewno, tak to można powiedzieć z tym, że było 

tam ciemno, szaro. Jak to wygląda w tej chwili i jak to się przekłada przede wszystkim na 

komfort pacjentów, którzy korzystają z tych pomieszczeń, ale też i personelu? To środkowe 

zdjęcie z tymi żółtymi ścianami - to są 2 szatnie dla pacjentów, na wprost drzwi do toalety. 

Tam jest z prawej strony ukryty szyb windowy dla pacjentów niepełnosprawnych, a po lewej 

mamy wejście do oddziału i to wejście jest widoczne już z perspektywy już oddziału na 

prawym zdjęciu, a po lewej stronie mamy już kabiny poszczególne, ponumerowane,  

w których odbywają się zabiegi i oczywiście lada personelu, który tam pracuje. Są też 

pomieszczenia socjalne. Tu są poszczególne pomieszczenia - jeszcze sala gimnastyczna nowa 

też zrobiona na końcu tego oddziału. Tam też niestety jest umieszczona wentylatorownia na 

tym terenie. Musieliśmy tam też przerobić troszeczkę zarówno drzwi wejściowe, jak i okna - 

takie były wymogi. To wszystko było zrobione, zrealizowane środkami własnymi. To są 

pomieszczenia socjalne, również w tym oddziale zlokalizowane w tym obszarze”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie prezesie poproszę  

o podsumowanie już takie skrótowe. Minęło 35 minut”.  

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „jeszcze na 

koniec pomieszczenia, które prowadzą do nowej pracowni tomografii komputerowej, czyli  

u góry w tym małym zdjęciu ten właśnie ciąg komunikacyjny, w którym pacjenci będą 

jechali. Tutaj pomieszczenie po starej kotłowni, które adaptujemy na szatnie dla pracowników 

po prawej stronie i po lewej drugie takie pomieszczenie. W tej chwili już wygląda o to,  

w którym kładliśmy tamte podłoża betonowe, żeby zrobić, podnieść poziom, który był 

obniżony około 2 m. W tej chwili jest już równa posadzka. Tu widzimy w środku wylane 
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wzmocnienie na sali pod tomograf komputerowy. Po prawej stronie widzimy tą salę jeszcze 

przed dokonaniem tego remontu, który widzimy w środku no i tak to po kolei wygląda. Tutaj 

jest po lewej stronie ekspertyza fundamentów pod nadbudowę, a tu po prawej to jest budynek, 

który za chwilę, w którym to miejscu będzie wejście dla pacjentów do pracowni tomografii 

komputerowej. Zostaną wybite drzwi i zrobiony podjazd dla osób niepełnosprawnych  

i schody. To tyle. Dziękuję państwu za uwagę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

wysoka rado, pan prezes przedstawił nam analizę SWOT i tą prezentację obserwowaliśmy, 

czyli mamy plusy i minusy w naszym szpitalu. Te plusy nas bardzo cieszą. Są optymistyczne. 

Natomiast te minusy nas jednak martwią. Pan prezes podjął się być menedżerem. Ma przed 

sobą wiele zadań. Nie ukrywamy, że podjął się pan zadania, aby pokazać, że szpital jest, 

będzie coraz to w lepszej kondycji. Znamy potrzeby, bo wczoraj odbyła się komisja i na 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy mogliśmy rozmawiać z pana zastępcą. 

Uczestniczyliśmy. Cała komisja uczestniczyła, mogła rozmawiać o tym, jakich specjalistów 

państwo zatrudniacie i co jeszcze jest przed nami. My nie ukrywamy, że zdrowie mamy jedno 

i wszystkim nam bardzo zależy na zdrowiu. Na pewno jestem wyrazicielem całej rady, ale 

szanowni państwo bardzo stawiamy na realizację tych pana pomysłów, tych projektów. Także 

panie prezesie trzymamy za słowo, życzymy powodzenia, sukcesów. I chciałam zapytać, kto 

z wysokiej rady chciałby zabrać głos. Czy może pani przewodnicząca? Przewodnicząca 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy pani Lidia Kowal”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„rzeczywiście wczoraj mieliśmy okazję wysłuchać takiego sprawozdania finansowego  

i inwestycyjnego za poprzedni rok. No oczywiście, że martwi ujemny bilans finansowy, 

jakżeby miał cieszyć, tym bardziej, że właściwie, gdzie by nie tknąć, tam wszędzie 

dofinansowanie we wszystkich dziedzinach, którymi się powiat zajmuje jest potrzebne. Też 

myślę, że zmartwiło w tym sprawozdaniu na przykład, za zeszły rok, likwidacja poradni bólu, 

bo to nie jest ten czas, kiedy człowiek powinien akurat z bólem chodzić, męczyć się i nie mieć 

pomocy. Myślę sobie, że może kiedyś lekarz podstawowej opieki miał większe uprawnienia 

do wypisywania tych leków - to może jest jakieś rozwiązanie, ale też zdajemy sobie sprawę, 

że nie ma lekarzy. W planach na '24 rok taki punkt tej - zapisaliście sobie państwo - 

pozyskiwanie wykwalifikowanej kadry medycznej oraz lekarzy rezydentów, tworzenie 

warunków do pozostania w szpitalu lekarzy kończących rezydentury. My wszyscy przecież 

wiemy, że jest kryzys na rynku właśnie za chwilę pielęgniarek - chociaż już pewnie jest -  

i lekarzy, więc wszystkie działania w tym kierunku na pewno są potrzebne, ale już nie będę 
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mówiła o 2023 roku - chociaż ten moment z kardiologią też był kryzysowy, prawda, ale udało 

się. Ale powiem szczerze, że - chciałam powiedzieć taką rzecz - wysłuchując dzisiaj pana, ale 

wczoraj również pana zastępcy - jestem pod wrażeniem, że mamy do czynienia, użyję słowa, 

z wizjonerami - ludźmi, którzy nie myślą zachowawczo, tylko patrzą do przodu i wierzę,  

i powiem szczerze, że wierzę, że za dwa/trzy lata, tu będzie na plusie, że szpital będzie na 

plusie. Jestem też przekonana, że pieniądze z KPO i innych jakby źródeł w tym bardzo 

pomogą, ale słuchając panów i wizji, i myślenia o przyszłości szpitala - choćby tworzenie 

teraz, wyczuwanie, nie wyczuwanie, przecież wszyscy sobie zdajemy, co się dzieje ze 

„srebrną rewolucją”. Otwieranie od oddziału geriatrii jest po prostu niezbędne, bo widzimy  

w każdym domu już prawie tego rodzaju problem. Dziękuję bardzo za możliwość 

wysłuchania. Proszę podziękować również zastępcy, bo zrobił też tutaj duże wrażenie. Myślę, 

że szpital jest w dobrych rękach. Gratuluję i życzę powodzenia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Lidii Kowal 

Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy. O głos prosi pan 

Henryk Popławski. Bardzo proszę panie radny”. 

Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie prezesie, 

słucham tego, co pan mówi. Bardzo duża ilość informacji, bardzo duża ilość danych. Pan jest 

dobrym mówcą. Pana się dobrze słucha. Sytuację szpitala obserwujemy od dawna -  

w zasadzie duży szacunek dla tych radnych, zresztą część tych radnych jeszcze tutaj zasiada, 

którzy w pewnym momencie podjęli decyzję o drastycznych ruchach - jeśli chodzi o szpital,  

o przekształceniu tego szpitala. To była ryzykowna decyzja. To była decyzja niepopularna 

społecznie. To była decyzja, która rodziła wiele zagrożeń - jak się okazało była to decyzja 

słuszna. Wynik szpitala jest jaki jest. No jest wynikiem niepodważalnym. Tylko należałoby 

się zastanawiać, na ile ten wynik jest konsekwencją działalności i zarządu szpitala, spółki  

i lekarzy, personelu, a na ile jest uwarunkowany czynnikami zewnętrznymi. W zdecydowanie 

większym stopniu na wasz wynik ma wpływ to, co się dzieje w makrootoczeniu, a nie to, co 

wy robicie. Kolejne rządy deklarują się z pomocą, z uzdrawianiem sytuacji służby zdrowia,  

a tak naprawdę robią wszystko, żeby tą służbę zdrowia pogrążyć, dokopać i ja bardzo się 

cieszę, że w panu jest tyle optymizmu, jest tyle wiary i chęci do działania, bo trudno o ten 

optymizm. Środki z KPO - cuda niewida. O tym się mówi już od lat, ale skuteczność tych 

rozwiązań, jak na razie nie bardzo procentuje. Również mówił pan o pożyczce  

i zabezpieczeniu przez powiat. I tu też może być problem, bo jeżeli będzie to pożyczka, która 

nie będzie wymagała utworzenia rezerwy budżetowej, to okej, to, da się zrobić, ale jeżeli 

będzie trzeba utworzyć rezerwę budżetową na przykład na 5 czy 10 milionów, to mimo tego, 
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że pozyska pan świadczenie dużo, dużo wyższe, powiat nie będzie w stanie tego zrobić. 

Trzeba byłoby szukać rozwiązań, nie wiem zabezpieczeń ministerialnych, gwarancji, a o to 

będzie trudno, o to będzie bardzo trudno i przed panem, przed zarządem, przed personelem 

masa wyzwań. Chciałbym za 2, za 3 lata spotkać się z tą sytuacją, że będzie pan referował  

i będzie pan z takim optymizmem podchodził, jak w tej chwili. Życzę panu wytrwałości, bo 

każdy, kto zajmuje się działalnością gospodarczą, a jeszcze w obszarach, które są bardzo 

mocno regulowane - tak jak Pańska działalność, jak spółki, które są z kapitałem 

samorządowym. Przecież te wszystkie spółki są bardzo łatwym elementem do uderzenia. 

Mówił pan na przykład o kontroli sanepidu, mówił panu o działaniach NFZ-u, mówił pan  

o rozliczeniach finansowych, czyli wkraczamy w strefę rozliczeń skarbowych i innych tego 

typu. Spółka tego typu, którą pan zarządza, jest wobec tych wszystkich instytucji w zasadzie 

bezbronna, bo pan się nie zwinie, pan nie działa w szarej strefie, pana bardzo łatwo rozliczyć, 

pana bardzo łatwo postawić pod ścianą, ukarać, nałożyć dodatkowe wymogi, cuda niewida, 

bo pan jest rzetelną instytucją. Tego się nie robi w tej całej szarej strefie, chociażby weźmy 

sektor śmieciowy, gdzie cuda się dzieją. Wszyscy o tym wiedzą, nikt nic nie robi, bo tam 

trudno namierzyć klienta, który zrobi przekręt, a pana bardzo łatwo namierzyć. Pan nie 

ucieka, pan stacjonarnie działa. Także życzę panu naprawdę wytrwałości i jeżeli uda się panu 

zrealizować założenia powiedzmy w 30% to i tak będzie duży sukces. Także powodzenia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Henrykowi 

Popławskiemu. Pan radny wyraził bardzo merytoryczną i podsumowującą wypowiedź, za 

którą dziękujemy. Wielu radnych zapewne się z tym zgadza. Czy ktoś z rady chciałby zabrać 

głos? Pan wicestarosta Andrzej Hłond. Bardzo proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, myślę, że sprawa 

związana z ochroną zdrowia, z funkcjonowaniem Pałuckiego Centrum Zdrowia jest ważna dla 

wszystkich mieszkańców naszego powiatu i nie tylko, bo trzeba powiedzieć jedną rzecz, że 

nasz szpital - szczególnie SOR - obsługuje mnóstwo ludzi spoza terenu powiatu żnińskiego, 

co więcej - z innego województwa, czyli z województwa wielkopolskiego. Ja chcę się tutaj 

przyłączyć do słów pani przewodniczącej komisji zdrowia pani Lidii Kowal, która wyraziła 

swoją opinię o spotkaniu wczoraj na komisji z panem dyrektorem Marciniakiem. To, co 

mówił dyrektor, że dyrektor Hoppe, teraz powiem, że zatrudnia pana dyrektora Marciniaka po 

to, żeby pociągnął sprawy związane z leczeniem i rozliczaniem leczenia, bo nie sztuka leczyć, 

ale uzyskać odpowiednie środki za to, co się wykonało i tu w tym zakresie - już na komisji 

szczegółowo i wcześniej - zostały przedstawione sytuacje, że te kwestie są uszczegółowiane, 

te kwestie są bardziej rozliczane i poza tym, i dzięki  temu szpital uzyskuje większą ilość 
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środków finansowych - tak jak był podany przykład - konsultacji anestezjologicznych przed 

zabiegami. To nie było wliczane w procedury. Teraz jest to już tutaj działane. Kolejna 

kwestia, o której mówił dyrektor Marciniak, to taka, że szpital już zwraca się do NFZ-u  

w Wielkopolsce, aby uzyskać środki za leczonych mieszkańców z terenu Wielkopolski  

w naszym szpitalu. Myślę, że położenie szpitala przy "esce" między Gnieznem a Bydgoszczą 

powoduje, że ten szpital ma odpowiednią rangę, ale musi też odpowiednio funkcjonować. 

Podoba mi się pomysł taki, że chcemy poprawić rentowność szpitala i pozyskiwanie środków 

przez rozwój, ale to wiąże się niestety z dodatkowymi środkami. Myślę, że pan dyrektor  

w dużej mierze ma świadomość tego, że powiat żniński nie dysponuje jakimś horrendalnymi 

pieniędzmi, które może tak od razu tutaj pomóc, ale - tak jak tutaj słyszę reakcje radnych - 

jesteśmy za tym, żeby ten szpital się rozwijał, bo bez odpowiedniego sprzętu, bez 

odpowiedniej kadry i miejsca, w którym muszą te czynności wykonywać, nie ma efektu. To, 

że została zrobiona już rehabilitacja, to, że zakupiony już nowy aparat RTG, że za chwilę 

będzie tomograf - tu pan dyrektor tak tylko lakonicznie wspomniał, ale przez kilka miesięcy 

walczył w zasadzie walczyliśmy razem z Polmed-em, aby opuścili tutaj te pomieszczenia. 

Aparat, który był - jeżeli ja się nie mylę – był 12-rzędowy, a ten zakupiony jest 64-rzędowy. 

Więc pan dyrektor wczoraj nam tłumaczył, że ten wynik tego badania jest o wiele bardziej 

szczegółowy i można z tego odpowiednią diagnozę wtedy tutaj, lekarz może wydać. 

Szanowni państwo, ja też mam obawy, czy uda się wszystko zrobić, ale powiem jedną rzecz - 

jeżeli już tutaj w Urzędzie Marszałkowskim udaje się pozyskać środki na geriatrię, pan 

dyrektor wczoraj też mówił o modernizacji całkowitej pediatrii, bo tutaj jest to też bardzo 

ważny temat, bo ten oddział wymaga tego. I jeśli by się nawet udało, to może by uzyskał 

odpowiedni stopień tutaj referencyjny. Jeśli chodzi o geriatrię, to wszystko się widzę od, i te 

inne plany, odbywa się przez to, że panowie też mają odpowiednie zaplecze - jeśli chodzi  

o odpowiednich lekarzy w klinikach, którzy pomagają tutaj panom. To bardzo dobrze. 

Natomiast tak - projekty trzeba mieć, bo jeśli będą środki, to tylko się te projekty wyciąga  

i się działa. No nie da się w ciągu miesiąca zrobić projektu, który jest warty tam ileś milionów 

złotych. Czy to się uda? Ja trzymam kciuki, powiem szczerze. Ja trzymam kciuki i na pewno 

będziemy obserwować, jak sytuacja się tutaj będzie przedstawiała i liczę na to, że szybko ta 

pracownia tomografii komputerowej zostanie tutaj oddana i mieszkańcy i pacjenci tutaj no 

będą mogli z tego korzystać i z tego, co wiem, to właśnie NFZ zerwał umowę z poprzednią 

firmą i państwo będziecie mogli świadczyć nie tylko usługi na rzecz szpitala, ale też odpłatnie 

dla pacjentów zewnętrznych, tak przynajmniej wczoraj pan dyrektor Marciniak tutaj mówił. 

Także ja trzymam kciuki, choć wiem, że nie będzie to łatwe. Powodzenia”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pan wicestarosta Andrzej 

Hłond. Dziękuję bardzo. Kto z rady chciałby zabrać głos? Członek Zarządu Powiatu - pani 

Józefa Błajet. Bardzo proszę”. 

Radna Józefa Błajet – „bardzo dziękuję za udzielenie głosu. Pani przewodnicząca, 

wysoka rado, szanowni państwo, ja pamiętam pana wystąpienie z ubiegłego roku, kiedy po 

raz pierwszy wystąpił pan przed naszą radą i jedna rzecz, która wówczas rzuciła się w oczy, 

to był ten pański zapał i optymizm, i miałam taką nadzieję, żeby ten optymizm i ten pański 

zapał nie był tylko taką pozą, którą pan chce zaprezentować wysokiej radzie. Po roku 

funkcjonowania pana jako szefa zarządu, dyrektora szpitala muszę stwierdzić, że oczywiście 

wiele rzeczy martwi. Martwi przede wszystkim ten wynik finansowy. Martwi również ten 

ogrom potrzeb, jaki tam jest i chociażby te podstawowe potrzeby, które zahacza no sanepid, 

bo to wiecie to już w XXI wieku to nawet nie wypada, żeby w szpitalu powiatowym były tego 

typu uwagi. No ale są. I trzeba się z tym problemem uporać. Ale muszę powiedzieć, że 

najważniejszą chyba rzeczą w tym wszystkim oprócz pańskiego zapału i optymizmu jest to, 

że ma pan jakąś wizję funkcjonowania tego szpitala i nie myśli pan o wywieszeniu białej 

flagi, gdzie pojawiały się swego czasu takie nawet - jak to mówią na mieście - głosy. Miałam 

nadzieję, że to jest tylko plotka i takie postępowanie w tej chwili przez ten rok pokazało, że 

chyba jednak rzeczywiście była to - mam nadzieję - tylko plotka. Rzeczywiście jest dużo 

potrzeb. Pan te potrzeby ze swoim zespołem widzi. Plany inwestycyjne - no tak jak to 

powiedział kolega Henryk - żeby chociaż w 30% udało się w tym  czasie zrobić, to już będzie 

sukces. Ja mam nadzieję, że w 50%. Oczywiście kwestią jest sprawa finansowa - to jest jedno 

- ale drodzy państwo, nic nie da sprzęt nawet najnowocześniejszy, jeżeli nie będzie lekarzy, 

którzy będą na tym sprzęcie chcieli pracować w Żninie. Stąd myślę, że ta walka  

o podniesienie referencyjności tego szpitala, bo to raz, że przekłada się na wielkość kontraktu 

z NFZ-em, ale przede wszystkim jest to również takie prestiżowe dla lekarzy, którzy tu 

zechcą pracować i w związku z tym tak na podsumowanie do tych dobrych życzeń, 

chciałabym tylko jeszcze pana zapytać, jak wyglądają kwestie - pan zawarł co nieco w tej 

swojej informacji tego - ale jak wyglądają kwestie kadrowe - jeśli chodzi o specjalistów  

w szpitalu i jaką pan ma wizję tego personelu białego, czyli pielęgniarskiego. Czy jakieś 

podejmujecie państwo jakąś współpracę, czy z uczelniami, żeby tutaj – nie wiem - ściągać te 

pielęgniarki na, na praktyki, no zachęcać, żeby one chciały znaleźć - nie wiem - drugą 

połówkę nawet swojego serca tutaj w Żninie i zadomowić się chociażby z tego powodu? 

Także tutaj bym poprosiła pana dyrektora o kilka zdań właśnie na ten temat - atmosfery 
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pracy, kadry, jaką pan posiada, braków kadrowych i tej wizji przede wszystkim no tej kadry 

pielęgniarskiej, bo przy łóżku robotów nie postawimy, musi być kadra. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie prezesie bardzo 

proszę o w miarę możliwości skrótową odpowiedź. Bardzo proszę”. 

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „dziękuję 

pani przewodnicząca, wysoka rado. Jeżeli chodzi o atmosferę pracy - myślę, że i otrzymałem 

takie zapewnienia od personelu, że nasze wszystkie działania i troska personelu, z którym 

spotykam się na co dzień – głównie personelu kierowniczego, który niejako wyraża opinie 

swoich podwładnych - wskazuje na to, że ten personel, który na dzisiaj pracuje w szpitalu 

naprawdę jest zaangażowany i zależy mu na tym, żeby ten szpital istniał, żeby utrzymać się 

tutaj - bo są to też i stanowiska pracy. Oczywiście dzisiaj wiemy, że wszędzie mogą znaleźć 

tą pracę, bo braki kadry do tego predysponują. Natomiast oni chcą pracować tutaj nawet jeżeli 

są to osoby, które na co dzień mieszkają czy w Bydgoszczy czy gdzieś po drodze, deklarują 

chęć dalszego współdziałania z tym szpitalem, rozwoju. Na dowód powiem tylko, że  

w kontekście rozwoju geriatrii dwoje lekarzy oddziału chorób wewnętrznych już podjęło 

decyzję o podjęciu specjalizacji w tej dziedzinie przy współudziale tutaj konsultanta 

wojewódzkiego, z którym nawiązaliśmy kontakt. Te osoby były w klinice w Juraszu u pani 

profesor. Pani profesor rozmawiała też z panem doktorem Marciniakiem i tu mamy już 

wszelkie perspektywy do tego, żeby to kształcenie prowadzić. Jeżeli chodzi o pozostałe 

problemy związane przede wszystkim z personelem pielęgniarskim, to - tak jak mówiłem - 

nawiązaliśmy współpracę z WSG. Tutaj głównym, że tak powiem, mentorem po naszej 

stronie jest pani naczelna pielęgniarka, a ze strony WSG są tam osoby też wyznaczone do 

kontaktu z nami. Myślę, że to wszystko fajnie też będzie procentowało. Natomiast też ważną 

rzeczą jest to, że w tym roku może to liczbowo nie wygląda okazale, natomiast procent 

naboru pielęgniarek, absolwentek od października teraz do pracy, czy w najbliższym czasie, 

jest o ponad 100% wyższy niż w latach poprzednich. Jeżeli w poprzednich latach 

przychodziły tam po dwie pielęgniarki - teraz nawet słyszałem o 6, że mają zasilić szpital, co 

jest bardzo optymistyczne. Także myślę, że to z czasem, kiedy będziemy tworzyli coraz 

lepsze warunki do tej pracy, bo to jest podstawa, gdzie stworzymy warunki, to naprawdę ten 

personel będzie chciał tu pracować. Dzisiaj nie jest problemem dojechać nawet z Bydgoszczy. 

Ja codziennie dojeżdżam. Czasami po Bydgoszczy przemieścić się trwa dużo dłużej niż tutaj 

do szpitala. Tym bardziej mamy świetną drogę tutaj. Także wydaje mi się, że te problemy 

poniekąd - istniejące cały czas, w całym systemie i również u nas - możemy zniwelować do 

minimum, tworząc odpowiednie warunki i to jest naszym celem. Ja bym chciał powiedzieć 
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tylko, o czym zapomniałem, a bardzo ważna rzecz, bo wiemy o nowej ustawie o jakości  

w ochronie zdrowia i już został opracowany harmonogram składania wniosków o autoryzację, 

którą to będzie udzielał Dyrektor Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia. Dla nas został 

ten termin określony na okres między 4 a 24 listopada 2025 roku. W tym czasie powinniśmy 

osiągnąć jak najwięcej zdolności do wykazania się jak najlepszą jakością udzielanych 

świadczeń, czyli zarówno przygotowaniem pomieszczeń, personelu, jak i aparatury, która 

będzie jakby podkreślała naszą zdolność do udzielania świadczeń w tych zakresach,  

w których dzisiaj funkcjonujemy i mi się wydaje, że tutaj spełnimy te wymogi i nie powinno 

być z tym problemu, ale temu mają właśnie towarzyszyć te działania”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję panie 

prezesie. Czy państwo radni jeszcze zechcieli? Ktoś z państwa radnych prosi o głos? Nie? 

Szanowni państwo, więc na zakończenie i podsumowanie proszę, aby zabrał głos pan starosta 

Zbigniew Jaszczuk. Pan radny. Pan starosta prosił o głos”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, jak 

przysłuchuję się tej dyskusji, nawiążę od tego, o czym mówił tutaj Heniu Popławski - 

dokładnie 20 lat temu była ta saperska robota w tej sali, kiedy szpital został postawiony  

w stan likwidacji i to uratowało  wtedy żniński szpital, że on w ogóle - w mojej ocenie - 

istnieje, bo to są nieporównywalne kwoty, nieporównywalny dług, ale jak się to wtedy 

zliczyło, to była kwota zawrotna. Jakoś z tym tematem sobie sprawnie poradziliśmy,  

a pomógł nam w tym temacie tak zwany „plan B”. Starsi radni z drugiej i trzeciej kadencji 

pamiętają „plan B” pani minister Kopacz spowodował to, że otrzymaliśmy w żywej gotówce - 

z tego, co pamiętam - 16,5 mln zł i to uratowało sytuację. Natomiast jeżeli chodzi o reformę 

służby zdrowia, to - tak jak powiedziałem - ta reforma trwa 25-30 lat i jak ja się temu 

przysłuchuję będzie jeszcze 30 lat trwała, przynajmniej na to się zanosi - jak ja to obserwuję.  

I w kontekście wczorajszej konferencji, która się odbyła w Urzędzie Wojewódzkim - pan 

prezes, pan dyrektor również był na tej konferencji - mam do pana pytanie wczoraj zresztą 

pani minister o tym mówiła, do 6 listopada jest termin składania wniosków na geriatrię. 

Chciałbym, żeby nam pan powiedział, czy szpital nasz składa wniosek. Na jaką kwotę? 

Przynajmniej w ogólnym zarysie, żeby pan nas poinformował, jak to wygląda. To dotyczy 

oczywiście pozyskania środków z KPO. Wnioski mogą składać podmioty lecznicze, a takim 

podmiotem jest żniński szpital. Jeżeli chodzi o inne sprawy związane, o których pan tutaj 

mówił, ja zwracam uwagę na tą ekspertyzę, która będzie jeszcze raz ponownie robiona, bo 

ściany konstrukcyjne w budynku dawnej ginekologii i położnictwa są, jest taka ekspertyza 

sprzed wielu lat, są o bardzo słabej nośności. Także czy tam się da zrobić nadbudowę to 
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naprawdę radzę zwracać na to uwagę, żeby nie było jakiegoś nieszczęścia i nieporozumienia 

co do potrzeby inwestycji, budowy, modernizacji w szpitalu - to to, co pan prezes tutaj przed 

chwilą powiedział - to ja bym dodał jeszcze parę innych elementów. Tylko trzeba mieć 

świadomość, że trzeba mieć na to pieniądze, o czym tutaj również była mowa. Odnośnie 

poręczeń - również Heniu o tym mówił, żeby Rada Powiatu poręczyła szpitalowi kredyt, to 

musi mieć rezerwę w budżecie. To nie jest nic. Poręczenie to jest nic innego jak danie żywej 

gotówki podmiotowi. Więc nawet lepiej opłaca się dać gotówkę, jeżeli ona jest oczywiście  

i zróbcie za to określone, określone inwestycje czy też przedsięwzięcia, bo to poręczenie to 

nie jest tak, że ktoś podpisze papier, podniesie rękę i podejmie uchwałę. To musi być rezerwa 

w budżecie finansowa w tym temacie. Także to innego wyjścia po prostu być w tym temacie 

nie może. Przypomnę państwu - ci, którzy obserwują sytuację służby zdrowia od wielu lat, bo 

jeszcze wrócę do może trochę do historii. Tak 10-12 lat temu wydatki funduszu zdrowia  

w skali kraju to były na poziomie 70-80 mld zł. Na rok przyszły, na rok 2025 plan finansowy 

Narodowego Funduszu Zdrowia to jest kwota 221 mld zł. To są zawrotne potworne pieniądze, 

a jakoś efektów tych reform nie widać i naprawdę w służbie zdrowia od wielu lat dzieje się 

źle. Kolejną sprawą, o której była mowa między innymi na takiej dużej konferencji  

w Warszawie – to jest zawieszenie, zablokowanie tych podwyżek od lipca. Po ocenie 

prezesów, dyrektorów szpitali personel szpitalny zarabia już po tych podwyżkach całkiem 

nieźle. Jest oczywiście tutaj wola polityczna, co z tym tematem zrobić, ale w ocenie osób, 

które zarządzają służbą zdrowia, te osoby twierdzą, że powinno się ten przepis albo 

zlikwidować albo zawiesić, bo to związane było z Covidem. Na bazie Covid-u te podwyżki 

były prowadzone i tak dalej, i to zostało powiedziałbym nadmiernie wywindowane. Tak 

twierdzi wiele osób w tym temacie. I proszę państwa, jak ja mówię o tym, że reforma będzie 

trwała jeszcze wiele lat, to powiem - bo wszyscy mówią: „To powiedz, co trzeba zrobić z tą 

służbą zdrowia, żeby przyniosło to jakieś efekty”. Ja w związku z tym, że siłą rzeczy pracując 

na tym stanowisku - jak wiecie - wiele lat zajmuję się tą służbą zdrowia, to powiem wam 

dwie rzeczy, co trzeba zrobić, żeby zreformować służbę zdrowia, tylko ktoś musi to poważnie 

podjąć. Po pierwsze: właściwa wycena świadczeń medycznych, której nie można się doprosić 

od wielu lat. To jest temat pierwszy i drugi - niech fundusz zdrowia zapłaci według tych 

właściwych wycen świadczeń medycznych za faktycznie wykonane usługi medyczne i będzie 

spokój w służbie zdrowia, bo dopóki to nie nastąpi, to będziemy dreptać, będziemy 

opowiadać, będziemy bajdurzyć, a efekty będą żadne. Dziękuję bardzo”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „i tym akcentem szanowni 

państwo, wysoka rado, podsumowaniem pana starosty. A jeszcze pan dyrektor. Pytanie. 

Przepraszam. Panie prezesie bardzo proszę”. 

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, oczywiście, że składamy i - tak jak powiedziałem - będziemy 

składać wszelkie możliwe wnioski w ramach  KPO. W tym celu już dzisiaj od godzin 

porannych, przed godziną 8:00 mieliśmy spotkanie, żeby zdążyć tutaj na tą sesję z panią, 

która te programy nam pisze. Oczywiście ogrom pracy w tej chwili jest poświęcony przez 

cały personel zaangażowany w przygotowanie danych dla sformalizowania i skompletowania 

tego wniosku. Jest to wniosek w ramach tego priorytetu D 4.1.1.1., gdzie występujemy  

o całkowity rozwój w innym miejscu oddziału interny z intensywnym nadzorem 

kardiologicznym, budowę geriatrii oraz oddziału opieki długoterminowej z miejscami dla 

pacjentów, wymagających przewlekłej wentylacji mechanicznej i jednocześnie przeniesienie 

całego zakładu endoskopii w obszar skrócony troszeczkę obecnego oddziału chorób 

wewnętrznych. Musimy tak gospodarować pomieszczeniami, ponieważ ich nie mamy, żeby 

na to wszystko starczyło miejsca i żeby spełniało to wymogi, jakie musi spełniać i myślę, że 

tutaj jesteśmy na dobrej drodze, bo wszystkie wskaźniki, które według naszej oceny będą 

podlegały opiniowaniu i ocenie spełniamy praktycznie na ocenę 100%, dlatego że oceniliśmy.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „na kwotę panie prezesie”?  

Prezes Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie Maciej Hoppe – „20 mln zł.  

I tak jak powiedziałem, chcemy dodatkowo do tego dołączyć ten projekt marszałkowski na  

5 mln. Warunkiem jest, żeby te projekty się nie dublowały, czyli tak musimy podzielić 

działania w ramach tych dwóch zadań, żebyśmy nie dublowali tych samych działań w tych 

dwóch projektach, bo to jest jeden z warunków istotnych. Przy składaniu wniosku musimy 

takie oświadczenie złożyć. Także oczywiście i ja powiedziałem, że wykorzystamy każdą 

jedną możliwość do pozyskania środków. Zresztą tutaj chciałem oficjalnie też podziękować 

pani przewodniczącej za to, że mogłem z panią przewodniczącą uczestniczyć w spotkaniu  

w Urzędzie Marszałkowskim u dyrektora, tam, to jest wydział, tak, czy departament tych 

funduszy, departament funduszy unijnych, gdzie postaraliśmy się pewne rzeczy przedstawić. 

Spotkałem się też z panem wicemarszałkiem Ostrowskim, który rekomendował - zresztą  

z panem doktorem Marciniakiem razem byliśmy - zarekomendował nas dyrektorowi wydziału 

zdrowia, u którego byliśmy, rozmawialiśmy i - tak jak powiedziałem - mamy wstępne 

wsparcie dla naszych działań, mamy przedłożyć wniosek łącznie z projektami i tutaj w tym 
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celu jest ten. Tu mówię główne zamierzenie to jest budowa tej dużej przychodni - 

nowoczesnego obiektu z tymi wszystkimi zapleczami, o których mówiłem”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie prezesie i tak 

skończyliśmy punkt: „Informacja o sytuacji finansowej”. Bardzo proszę, aby pan prezes 

przekazał wszystkim swoim współpracownikom wyrazy uznania, podziękowania i w imieniu 

całej Rady Powiatu w Żninie doceniamy to, co wszystko państwo robicie. Widzimy te 

potrzeby. Dziękujemy, że możemy dzisiaj zwrócić uwagę na to, co nam pan tutaj przedstawił 

na naszej wizualizacji, na przedstawionej przez pana wizualizacji. Będziemy bacznie 

rzeczywiście panu pilotować, z panem pilotować i trzymamy kciuki. Życzymy powodzenia. 

Dopingować. Dziękuję za podpowiedź i na zakończenie wszystkiego, wszystkiego dobrego  

z okazji - 2 dni temu miał pan urodziny - więc od całej rady wszystkiego dobrego, właśnie 

zdrowia, wiele siły i wiele radości, bo Facebook to dzisiaj naprawdę pierwsza informacja. 

Dziękuję i wszystkiego dobrego. Szanowni państwo, jestem wysokiej radzie winna 

usprawiedliwienie naszych dwóch kolegów radnych. Pan Paweł Sikora prosił o zwolnienie na 

godzinę może i usprawiedliwienie, ponieważ obok w budynku w radzie, jest sesja rady 

miejskiej. On ze względu na obowiązki zawodowe musiał tam uczestniczyć, jak również 

kolega radny Karol Nojgebauer zwolnił się ze względu na zaplanowane dużo wcześniej 

obowiązki, ważne obowiązki zawodowe. Jeszcze raz dziękujemy panu prezesowi i do 

zobaczenia”. 

 

Pkt 12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2023/2024, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów 

zewnętrznych oraz wynikach nadzoru pedagogicznego w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żniński. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

kolejny: „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023-2024, w tym 

o wynikach sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych oraz wynikach nadzoru 

pedagogicznego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Żniński”. Sami państwo zauważyliście – pan Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświaty  

w Żninie pan Henryk Ciesielczyk jest z nami od dłuższego już czasu. Jest gotowy. 

Spotkaliśmy się niedawno na komisji oświaty. Były długie rozmowy. Także panie dyrektorze 

bardzo proszę o informację o stanie realizacji zadań oświatowych. Żegnają nas członkowie 
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Rady Nadzorczej. Żegnam pana Romana. Żegnam pana Tomasza. Do zobaczenia. 

Dziękujemy za udział Dziękujemy. Pozdrawiamy. Życzymy miłego dnia”. 

 Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświaty w Żninie Henryk Ciesielczyk – 

„otrzymaliście państwo obszerną informacje z działań oświatowych w roku szkolnym  

2023-2024. Dlatego też pozwolę sobie ograniczyć, że to dzisiejsze moje wystąpienie do tych 

najważniejszych, najistotniejszych rzeczy. I tak powiat żniński jest organem prowadzącym 

dla siedmiu szkół i placówek oświatowych oraz organem dotującym dla trzech placówek 

szkół niepublicznych. W roku szkolnym 2023-2024 do naszych szkół chodziło  

2 098 uczniów, natomiast do szkół niepublicznych 759 uczniów. To razem daje nam wynik  

2 857 uczniów chodziło do placówek oświatowych na terenie powiatu żnińskiego. Co roku 

obserwujemy coraz większą liczbę uczniów, którzy przychodzą do naszych szkół  

z orzeczeniami, o kształceniu specjalnym. Martwi nas to niewątpliwie i tak może tutaj 

najlepiej to obrazują cyfry - w roku szkolnym ‘21-‘22 było tych uczniów 153, rok później  

w roku szkolnym ‘22-‘23 – 176, a w roku ’23-‘24 - 189. Jak widzimy, ta tendencja jest 

rosnąca i tutaj już informacja, jaką otrzymałem z poradni psychologiczno-pedagogicznej - 

również ten rok obfituje bardzo mocno w wydawaniu orzeczeń. Przejdę teraz do egzaminów 

maturalnych i tutaj myślę, że możemy się cieszyć. Bardzo dobre wyniki naszych szkół - jeśli 

chodzi o zdawalność i może również tutaj posłużę się cyframi - i tak Liceum 

Ogólnokształcące zdawalność w procentach w ‘24 roku - to jest 93,1%, Zespół Szkół 

Technicznych - 94%, Zespół Szkół Ekonomiczno-Handlowych - 83%, no i tutaj szkoły, które 

że prowadzą kształcenie dla osób dorosłych: Łabiszyn - 100% zdawalności, CKU - 33,3%. 

Jeśli chodzi o zdawalność tych egzaminów w odbiciu do wyników wojewódzkiej, i w kraju, 

to również wyglądamy na tym polu również bardzo dobrze. I tak 91.9% - to jest zdawalność 

w województwie 92,50%, zdawalność w kraju i przypomnę 93,10% to jest zdawalność, jeśli 

chodzi o licea. Więc tutaj zdawalność, jeśli chodzi o nasze liceum jest powyżej średniej 

krajowej, z czego tutaj możemy się bardzo cieszyć. Natomiast zdawalność na poziomie 

technikum zdawalność w kraju to jest 85,20% natomiast w województwie – 84%  

i przypominam - zdawalność Zespołu Szkół Technicznych to jest 94% i zdawalność  

w Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych - 83,05%. I tutaj również możemy powiedzieć, 

że jesteśmy bardzo zadowoleni. Przypominam tylko, że 2 lata temu - jeśli chodzi o Zespół 

Szkół Technicznych i Zespół Szkół Ekonomiczno-Handlowych były wdrożone programy 

naprawcze - i myślę, że podjęte kryteria, którymi będą się kierować nauczyciele przez ostatnie 

2 lata sprawdziły się. Świadczą o tym właśnie te bardzo dobre wyniki zdawalności  

w maturach. Podobna sytuacja jest - jeśli chodzi o zdawalność przedmiotów zawodowych -  
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i tutaj tak na szybko, zdawalność jest w technikum nr 1 - to jest Zespół Szkół Technicznych - 

80,49%, w Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych - 80,55% oraz branżowych szkołach  

I stopnia w Żninie - to jest w Zespole Szkół Technicznych - 76%, w Branżowej Szkole  

I stopnia w Łabiszynie - 87,5% oraz pozostałe jak CKU, Zespół Szkół Specjalnych w Żninie  

i CKU - 100% zdawalności. Widzicie państwo, że naprawdę, ten rok szkolny ‘23-‘24 był 

rokiem bardzo dobrym. I myślę, że obrany kierunek, w którym dyrektorzy tutaj jakby 

wprowadzili te wszystkie swoje działania procentuje bardzo dobrymi wynikami zdawalności. 

W roku szkolnym ‘23-‘24 przeznaczyliśmy na drobne remonty i w naszych placówkach była 

zainwestowana kwota 410 206 zł. I teraz taka może krótka samochwałka - bardzo dużo się 

działo i bardzo dużo pozyskało się środków finansowych na działalność naszych placówek. 

Jest realizowany obecnie projekt: „Wspieranie na rzecz kształcenia ogólnego w Powiecie 

Żnińskim”, który realizuje I Liceum Ogólnokształcące w Żninie. Projekt na ogólną kwotę  

407 031 zł. Natomiast dofinansowanie - wkład własny to jest 40 703 zł. Jak państwo widzicie 

- warto w takich projektach brać udział, w których wkład własny jest bardzo niski. Są to 

zajęcia pozalekcyjne. Jest to zdobywanie umiejętności dodatkowych, jak również zdobywanie 

dodatkowych uprawnień przez nauczycieli. Drugim takim działaniem, które rozpoczęliśmy  

w roku 2024, to jest właśnie, to proszę spojrzeć, jest to projekt: „Odnowa otwartego terenu 

rekreacji dla mieszkańców Janowca Wielkopolskiego”. Tutaj mamy już podpisaną umowę. 

Jesteśmy w trakcie przygotowywania przetargu na tą inwestycję. Jest to bardzo ładny obiekt, 

gdzie będzie zrobione boisko do piłki nożnej plażowej do piłki siatkowej plażowej, kort 

tenisowy, plus tutaj najbliżej nas plac Street Workout, siłownia zewnętrzna, gdzie również 

będą mogli korzystać z tego zarówno niepubliczna szkoła, na terenie której - oczywiście 

właścicielem tego terenu jest powiat, ale wszyscy dobrze wiemy, że w tej chwili zarządza tym 

terenem Zespół Szkół Niepublicznych w Janowcu. Projekt ten jest. Uzyskana kwota z dotacji 

to jest 1 241 757 zł przy wkładzie własnym 81 861 zł, czyli tutaj jest to na poziomie 93,8% 

dofinansowania na te działanie. Kolejnym projektem to jest projekt, który złożyliśmy. Jest po 

ocenie formalnej. Jest w trakcie oceny. To jest projekt: „Modernizacja infrastruktury 

kształcenia zawodowego w szkołach ponadpodstawowych na terenie Powiatu Żnińskiego”. 

Ten projekt jest realizowany w Zespole Szkół Technicznych, czy też będzie realizowany  

w Zespole Szkół Technicznych. On przewiduje powstanie nowoczesnej pracowni 

informatycznej, nowoczesnej pracowni programowania, bo jak państwo sobie przypominacie, 

ale może tutaj jest część nowych radnych, to by może tak przypomnę, że w ubiegłym roku 

Zespół Szkół Technicznych wprowadził nowy kierunek kształcenia technik programista  

i właśnie między innymi dlatego też nasze działanie tutaj jest skierowane w kierunku 
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zabezpieczenia bazy do tego kształcenia. I myślę, że dzięki tym, że uzyskamy te pieniądze, 

które są niezbędne do stworzenia tej bazy. Ogólna wartość projektu to jest 2 009 356 zł,  

z czego dofinansowanie to jest 1 857 850 zł przy wkładzie własnym 151 505 zł. I tutaj 

również jest to na poziomie 95% dofinansowania. Powiat żniński również w roku szkolnym 

2023/2024 złożył wniosek na dodatkowe, wzrost zadań szkolnych z subwencji ogólnej. Każdy 

samorząd może takie wnioski składać, ale teraz ta sprawa jest ułatwiona, bo robimy to 

poprzez system informacji oświatowej. I uzyskaliśmy tutaj kwotę 257 675 zł, również  

30 000 zł uzyskaliśmy z rezerwy celowej na powstanie właśnie tej pracowni, o której 

wspominałem - pracowni programistów. W związku z uzyskaniem zgody przez Ministerstwo 

Obrony Narodowej w roku szkolnym 2023/2024 udało nam się, może tutaj powiem, że  

w listopadzie 2023 roku w Zespole Szkół Technicznych w Żninie została otwarta pierwsza  

w powiecie żnińskim wirtualna strzelnica i tutaj państwo macie takie cztery wizualizacje, jak 

to wygląda. Zapraszamy bardzo. Można korzystać. Umówić się można poprzez kontakt  

z dyrektorem szkoły. Powstała strzelnica. Jakby kontynuacją tego było powołanie oddziału 

przygotowania wojskowego w Zespole Szkół Technicznych. Taki oddział powstał w roku 

szkolnym ‘23-‘24. Tutaj państwo macie zdjęcia z przysięgi, jaką składali uczniowie. W tej 

chwili jest kontynuacja, czyli w tym roku jest jakby druga klasa, która będzie funkcjonowała. 

Wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, że był to rok bardzo trudny ze względu na małą ilość 

uczniów, jaka do naszych szkół przychodziła. I tutaj trzeba pochwalić dyrektorów szkół, że 

jak na tą okoliczność zrobili rewelacyjne nabory do naszych szkół, gdzie no nie odczuliśmy 

aż tak bardzo. Myśleliśmy, że będzie dużo, dużo gorzej, ale to też jakby świadczy o tym, że 

nasze placówki są nowoczesne i potrafią zaoferować dużo absolwentom szkół  

klas 8. Chciałbym jeszcze na podsumowanie i zakończenie powiedzieć. Chciałbym 

podziękować, bo słyszymy tutaj przy okazji sesji, przy okazji zarządów jakie się odbywają, 

żeby ta tendencja utrzymała się - jeśli chodzi o dodatkowe wsparcie dla oświaty. Cieszy fakt, 

że powstanie hala sportowa. I tutaj proszę bardzo wizualizacja tej hali sportowej. Bardzo 

nowoczesny obiekt. Jeśli nam się uda. Jest planowane to do roku 2027, ale myślę, że jest to 

coś ładnego nowoczesnego. Tutaj widzimy - jest pełnowymiarowe boisko z trybunami. 

Widzimy tutaj właśnie to ułatwienie jakby, czyli ilość koszy i ilość boisk, podział tych boisk 

poprzez kurtyny. Także czas pokaże. Myślę, że w ostatnim okresie ta tendencja inwestycji, 

które zostały poczynione w naszych szkołach, to będziemy mogli się cieszyć naprawdę 

bardzo dobrą bazą dydaktyczno-wychowawczą. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panu 

dyrektorowi. Pan dyrektor Henryk Ciesielczyk. Powiatowy Zespół Oświaty w Żninie. Proszę 
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w tej chwili panią Przewodniczącą Komisji Oświaty Kultury i Sportu panią Annę Falkowską 

o przedstawienie opinii. Bardzo proszę pani przewodnicząca”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu Anna Falkowska – „pani 

przewodnicząca, szanowna rado, Komisja Oświaty Kultury i Sportu tutaj obszernie 

analizowała sprawozdanie przedstawione przez pana dyrektora. Jednogłośnie została ta opinia 

zaakceptowana pozytywnie. I tutaj jeszcze chciałabym podziękować panu dyrektorowi za tak 

obszerne sprawozdanie i dziękujemy za przygotowanie tego w takiej formie. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej - pani Annie Falkowskiej – Przewodniczącej Komisji Oświaty Kultury  

i Sportu. Szanowni państwo, ja tylko sobie udzielę głos. Panie dyrektorze, bardzo dziękujemy 

za pana tą pracę, którą pan tutaj nam przedstawił. Takie twarde dowody. Bardzo się cieszymy, 

że te projekty, o których pan dzisiaj mówił, one się realizują, one są już w trakcie, one już 

wystartowały. My to doceniamy. Widzimy to. I to jest ogromne pana zaangażowanie, pana 

doświadczenie, pana kontakty pokazują, że jest pan skuteczny. Teraz żywimy nadzieję  

i wiemy, bo optymizm mamy, że ta piękna hala sportowa powstanie, bo jak się pan tego 

podjął, to wierzę, że to pan zrealizuje. Proszę wszystkim pracownikom, swojemu zespołowi 

podziękować za pracę, którą państwo robicie. Uczestniczymy szanowni państwo w wielu 

wydarzeniach: Laur Klemensa, Powiatowy Dzień Edukacji. Sami państwo widzicie - tam są 

sukcesy, tam były tam były stypendia pana starosty Zbigniewa Jaszczuka, tam były 

wyróżnienia, nagrody ministerialne, ministra kultury, ale kuratora również. Także panie 

dyrektorze to wszystko składa się na ten sukces. Na to, że podążamy ku lepszej jakości. 

Podnosimy poprzeczkę. Żywimy nadzieję, że tylko już cały czas będzie to wszystko lepiej, 

wyżej i dalej. Oczywiście - tak jak powiedziała przewodnicząca komisji oświaty pani Anna 

Falkowska - długo rozmawialiśmy na komisji oświaty i mamy pewne jeszcze tematy, którymi 

byśmy chcieli z pana doświadczeniem i pana pozytywnym nastawieniem, ambitnym je 

rozwiązać. Bo jeszcze trochę mamy tych spraw w oświacie do realizacji, ale to jest tylko to, 

że jest to przed nami, to nasze zadanie. I wierzymy, że zarząd nas to bardzo wesprze, pan 

dyrektor oczywiście i cała rada i wszystko pójdzie ku dobremu, bo mamy to zaplanowane. 

Bardzo dziękuję panu dyrektorowi. Nie widzę, żeby ktoś z rady chciał zabrać głos. Szanowni 

państwo. Dziękuję panu za udział. Przepraszam, pan wicestarosta prosił o głos. Pan 

wicestarosta Andrzej Hłond. Bardzo przepraszam”.  

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, dziękuję bardzo. Dzisiaj na sesji 

przed chwilą omawialiśmy sprawy związane z ochroną zdrowia, teraz o edukacji. Nikogo nie 

muszę przekonywać, że są to bardzo ważne sprawy dla mieszkańców naszego powiatu. 
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Oczywiście podzielam tutaj zdanie poprzedników, że dobre wyniki młodzież osiąga z matury, 

z kształcenia, potwierdzenia kształcenia zawodowego kwalifikacji, to bardzo cieszy, ale to 

jest też wynikiem tego, że dzieci muszą mieć odpowiednie warunki, odpowiednie pracownie, 

aby tam się przygotować. Myślę, że kwestie związane z inwestycjami w oświacie - to ostatnio 

bardzo mocno widać - bo i 5 boisk wielofunkcyjnych i kompleksowa modernizacja Zespołu 

Szkół Specjalnych, budowa nowego budynku w Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych, 

teraz plany związane z halą sportową przy Zespole Szkół Technicznych. Myślę, że to 

wszystko idzie w bardzo dobrym, ale chciałbym, żebyśmy też pamiętali o tym, że kwestie 

związane z wnętrzem szkół też są ważne, z warunkami w jakich młodzież i nauczyciele 

muszą, młodzież się uczyć, a nauczyciele pracować. Tutaj chciałbym przypomnieć, że  

w zeszłym roku w Zespole Szkół Technicznych został wyremontowany korytarz wraz  

z pokojem nauczycielskim i z wejściem do klas, czyli nowe drzwi, które już też swoje lata 

miały. Przypomnę, że na dzisiejszej sesji zabezpieczyliśmy środki na Zespół Szkół 

Ekonomiczno-Handlowych, czyli budowę nie budowę tylko remont pokoju nauczycielskiego 

i wejść do poszczególnych klas, które pamiętają pewnie lata 70., jak nie 60. W związku z tym 

to są konieczne rzeczy i kwestie związane, które były robione w Liceum Ogólnokształcącym 

im. Braci Śniadeckich, gdzie korytarz na dole był generalnie przebudowany, a ostatnio 

oddana klatka schodowa. To na pewno poprawia wizerunek, przyciąga młodzież do szkół - po 

prostu są lepsze warunki, ale żeby szanowni państwo nie było tak różowo - to muszę 

powiedzieć tak, że są też problemy i widzimy taki trend też, który powstaje, otrzymałem 

zestawienie dotyczące orzecznictwa o potrzebie kształcenia specjalnego z uwagi na autyzm  

i Zespół Aspergera. Tu chciałem zauważyć, że jest coraz więcej uczniów w naszych szkołach, 

które takie orzeczenia otrzymują. W 2022 poradnia wydała 47 takich orzeczeń, w roku  

2023 - 81, a w tym roku już 96. Także i to nie jest trend, tylko powiem szczerze w naszym 

powiecie, to jest - z tego, co wiem - sprawa dotyczy całej Polski. Także nauczyciele muszą 

być odpowiednio przygotowani, wykwalifikowani do nauki właśnie uczniów z takimi 

potrzebami kształcenia. Ja powiem tak - pan Henryk Ciesielczyk, który stoi na czele zespołu, 

jest aktywny, ma też swoje plany i to bardzo dobrze. Kolejne projekty, które są pisane, 

pozyskiwane środki myślę, że one przyczyniają się też do lepszych warunków w naszych 

szkołach. Tak jak dyrektorowi szpitala, tak samo tutaj panu dyrektorowi PZO, życzę 

powodzenia. Dziękuję za pracę, no i też trzymam kciuki. Wszystkiego dobrego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście panu Andrzejowi Hłondowi za wypowiedź. Dziękuję panu dyrektorowi 

Henrykowi Ciesielczykowi”. 
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Pkt 13. Informacja o działaniach promocyjnych zrealizowanych przez 

Powiat Żniński. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo jest już 

z nami pan Artur Jakubowski - nowy Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego. 

Oczywiście odbyła się Komisja Turystyki i Promocji Powiatu. Cała komisja miała możliwość 

rozmowy. Ja też uczestniczyłam w tej komisji. W związku z tym były już długie dyskusje  

i zostaliśmy zapoznani z informacją o działaniach promocyjnych realizowanych przez powiat 

żniński. Panie Arturze, mamy świadomość, że pan jest bardzo krótko, rozpoczął pan pracę. 

Więc za chwilę będą pewne życzenia i podsumowanie. Natomiast cały dorobek, jaki pan 

przedstawi, chyba wszyscy państwo pamiętacie, to dorobek pana Łukasza Kwiatkowskiego, 

który kiedy wygrał wybory na Burmistrza Żnina opuścił ten wydział i jest burmistrzem, a cały 

dorobek wieloletni zostawił, który dzisiaj podsumuje pan Artur Jakubowski, który podjął się 

dalszej realizacji tych wyzwań. Ma swoje plany. Bardzo proszę panie Arturze”. 

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „pani 

przewodnicząca, panie starosto, wysoka rado, sprawozdanie, jakie państwu przedstawię 

obejmuje okres od 1 października 2023 roku do 30 września bieżącego roku”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie Arturze, 

przepraszam. Opuszcza nas pani Anna Falkowska, która ma swoje obowiązki zawodowe. Ja 

pana przepraszam. Dziękujemy za całą pracę, za cały dzień. Do zobaczenia”.  

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „nie będzie 

odkryciem - jeśli stwierdzę, że powiat żniński realizuje szerokie spektrum działań 

promocyjnych, szczególnie tych oscylujący wokół turystyki, akcentując i popularyzujących 

walory regionu. Dzieje się to oczywiście w oparciu o konsekwentnie realizowaną strategię, 

zawartą w dwóch kanałach tematycznych. O tych kanałach tematycznych podczas licznych 

sprawozdań i spotkań opowiadał wspomniany pan Burmistrz Żnina Łukasz Kwiatkowski 

zajmujący poprzednio moje stanowisko: Pałuki Warto oraz Powiat Żniński Aktywnie. Region 

ma opracowaną strategię marki Pałuki, gdzie jednym z istotnych aspektów jest określenie 

specjalizacji, a mianowicie mam tutaj na myśli zmianę postrzegania turystyki, często 

definiowanej w naszym regionie jako szkolna na edukacyjną, co daje możliwości poszerzenia 

w zakresie programowej, wiekowej oraz wydłużania czasu odwiedzania regionu. Jednym  

z narzędzi niezbędnym do realizacji zadań promocyjnych są gadżety. W okresie 

sprawozdawczym wykonano szereg takich materiałów, które otrzymują goście odwiedzający 

informacje turystyczne, organizatorzy imprez objętych honorowym patronatem Starosty 

Żnińskiego. O honorowym patronacie będę jeszcze dzisiaj wspominał. Są też dystrybuowane 
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podczas wydarzeń tematycznych, chociażby różnego rodzaju imprez czy targów.  

W sprawozdaniu szeroko także opisujemy zorganizowane lub współorganizowane 

wydarzenia. Ja tylko wspomnę o tych najważniejszych, najbardziej prestiżowych – tych, które 

w moim przekonaniu, ale mam nadzieję również w państwa ocenie, szeroko odbijają się 

echem i mają wpływ na budowanie marki Pałuki. Mianowicie chcę powiedzieć tutaj  

o Ogólnopolskim Wyścigu Kolarskim Pałuki Tour. W tym roku odbyła się 8. edycja tego 

wydarzenia, w którym wzięło udział 450 zawodników. Nie będzie również żadną tajemnicą 

dla państwa - jeśli powiem, że ten wyścig ma również swoją wartość dodaną w postaci 

odwiedzania Pałuk odwiedzania Żnina razem z zawodnikami całych rodzin, w związku z tym 

impreza przybiera charakter czysto familijny, mając oczywiście zawsze na pierwszym 

miejscu ten walor sportowy - tym niemniej jednak, to również przyciąga uwagę gości 

odwiedzających nasz region. Rajd rowerowy „Rowerem przez Pałuki”, który odbył się  

w lipcu tego roku nie bez powodu odbywa się jest organizowany przez Wydział Promocji  

i Rozwoju Lokalnego. W tym roku wzięło w nim udział 350 uczestników i w przeciwieństwie 

do wyścigu kolarskiego ma on czysto i wyłącznie charakter rekreacyjny, familijny. Tutaj 

rzeczywiście całe rodziny i podczas tego rajdu, w którym uczestniczyłem, dało się słyszeć  

z jakich różnych zakątków przyjeżdżają uczestnicy i biorą w nim udział. Star Wars Day, to 

również jest impreza, która jest organizowana, czy współorganizowane przez Starostwo 

Powiatowe. Tu miłośnicy Gwiezdnych Wojen spotykają się na terenie Cukrowni  

i rzeczywiście - jak dało się słyszeć z relacji w ubiegłym roku - przez tę imprezę przewinęło 

się od 500 do 700 uczestników. Oczywiście stoiska promocyjne funkcjonują podczas wielu 

imprez i wydarzeń na naszym terenie - wspomnę tutaj chociażby: „Lato na wsi”  

w Minikowie, Festiwal Kultury Pałuckiej, Łabiszyńskie Spotkania z Historią, XX-lecie  

1. Pomorskiej Brygady Logistycznej im. Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy, Motorowodne 

Mistrzostwa Świata w Pałuckiej Zagrodzie czy Jarmark Dominikański. W tym roku po raz 

pierwszy Pałuki były promowane na Jarmarku Dominikańskim w ramach stoiska Kujawsko-

Pomorskiej Organizacji Turystycznej i podzielę się z państwem taką refleksją, że 

nadspodziewanie korzystnie wypadliśmy na tym Jarmarku Dominikańskim. Przyznam 

państwu szczerze, że nie spodziewałem się, że będzie tak duże zainteresowanie naszym 

stoiskiem i samymi Pałukami było wiele pytań o Pałuki o to jak można tutaj spędzać czas. 

Byliśmy oczywiście przygotowani mając materiały promocyjne i planujemy w przyszłym 

roku udział w Jarmarku w porozumieniu i we współpracy z gminą Żnin. Szanowni państwo, 

istotnym wsparciem dla organizatorów różnego rodzaju wydarzeń, są patronaty Starosty 

Żnińskiego. To, co należy zauważyć i podkreślić - to duża aktywność instytucji organizacji  
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i stowarzyszeń, które swoją kreatywnością budują markę powiatu. W okresie, o którym 

mówimy starosta udzielił wsparcia w tej formie ponad 80 przedsięwzięciom, zarówno  

w formie finansowej jak i rzeczowej. Zarządzeniem Starosty z dnia 5 września 2024 roku 

wprowadzono nowe zasady i tryb przyznawania honorowego patronatu. Zgodnie z zapisami 

cytowanego zarządzenia wnioski o objęcie wydarzenia patronatem rozpatrywane będą na 

każdy kwartał, a nie jak do tej pory - na miesiąc przed planowanym wydarzeniem. Zmiana ma 

spowodować możliwość wyboru najbardziej wartościowych i prestiżowych wydarzeń, które 

uzyskają patronat starosty oraz optymalizować wydatki z tym związane. I na zakończenie 

chciałbym powiedzieć kilka słów o informacji turystycznej, która nie bez znaczenia pozostaje 

działalność tej informacji na promocję naszego powiatu. Informacja turystyczna posiada 

certyfikat Polskiej Organizacji Turystycznej. Obecnie możemy poszczycić się trzema 

gwiazdkami w skali 4-stopniowej. Jesteśmy na etapie certyfikowania. Wyniki zostaną 

ogłoszone - z tego, co dowiadywałem się - 19 listopada. W Biurze Informacji Turystycznej 

turysta może uzyskać wszelkie informacje związane m.in. z atrakcjami turystycznymi 

regionu, organizowanymi imprezami, bazą noclegową i gastronomiczną. Dostępne są tam 

również bezpłatne nasze materiały promocyjne. Myślę, że ciekawą informacją będzie to, iż od 

1 października ubiegłego roku do 5 września tego roku udzielono 992 informacje o regionie 

telefonicznie bądź osobiście w porównaniu do roku 2023 - było to 730 takich wizyt. 

Oczywiście nie prowadzimy statystyk dotyczących ilości obsłużonych osób podczas 

wydarzeń plenerowych, o których wspominałem - jak chociażby: Jesień na Pałukach, 

dożynki, Motorowodne Mistrzostwa Świata. To, co cieszy, to wzrost liczby osób 

odwiedzających informację turystyczną, a nasilenie tego dzieje się w miesiącach letnich  

w lipcu i sierpniu z powodów oczywistych. To wszystko w temacie z działań promocyjnych. 

Dziękuję państwu bardzo serdecznie za uwagę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie Arturze bardzo 

dziękuję. Wysoka rado, jestem państwu winna przypomnienia, że usprawiedliwił się i zwolnił 

pan Karol Nojgebauer, który jest Przewodniczącym Komisji Turystyki i Promocji Powiatu.  

W związku z tym poproszę o odczytanie opinii pokomisyjnej Wiceprzewodniczącego Komisji 

Turystyki i Promocji Powiatu pan Ryszard Ulatowski. Bardzo proszę”. 

Wiceprzewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu Ryszard Ulatowski – 

„dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca, panie starosto, Komisja Turystyki i Promocji 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała tą informację, jednocześnie zwracając uwagę na 

naprawdę wysoki poziom promocji w powiecie żnińskim. Byliśmy bardzo pod wrażaniem  
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i tego sprawozdania, ale też jakby tej wizji przyszłości, która została tam nam 

zaprezentowana. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wrócił już 

do nas ze swoich obowiązków zawodowych pan Paweł Sikora. Witamy z powrotem 

ponownie. Szanowni państwo, ta wypowiedź pana wiceprzewodniczącego komisji to też była 

jako prezesa lokalnej grupy działania Pałuki Wspólna Sprawa, bo spotykamy się przecież  

i rozmawiamy na tematy, a tu teraz właśnie niespodzianka zaplanowana przez całą Radę 

Powiatu w Żninie. Witamy pana Burmistrza Żnina pana Łukasza Kwiatkowskiego. Panie 

burmistrzu, ja pozwoliłam sobie w imieniu całej rady i pana starosty za jego aprobatą  

i zarządu powiatu podziękować panu burmistrzowi w punkcie, który jest realizowany: 

„Informacja o działaniach promocyjnych realizowanych przez Powiat Żniński”. Panie 

burmistrzu, pan Artur jako osoba, która zajęła pana stanowisko, jest pełen optymizmu. 

Włączył się wiele tematów. Przedstawił nam pięknie tą propozycję, tą wizję. Ale panie 

burmistrzu my doceniamy wiele lat pana aktywności i działalności w tym zakresie. Chwalimy 

się wszędzie w województwie i w Polsce promocją powiatu w Żninie i to są pana działania, to 

są pana sukcesy. To pan był inicjatorem projektów partnerskich. W te partnerstwa włączył 

pan masę ludzi. Pan postrzegał organizacje pozarządowe. Pan je lubił. Pan je kochał. Pan  

z nimi był. Pan nawiązał przez wiele lat tyle znajomości i kontaktów wojewódzkich – 

ogólnopolskich i międzynarodowych - które przełożyły się właśnie na promocję, na ten 

sukces w powiatu. Ja pozwoliłam sobie w imieniu całej rady powiatu z panem starostą 

przygotować dla pana burmistrza stosowne podziękowanie, które zaraz odczyta i przekaże 

pan starosta Zbigniew Jaszczuk. Szanowni państwo na uwagę zasługuje to, że 3 grudnia  

2007 roku pan burmistrz rozpoczął pracę w Starostwie Powiatowym w Żninie. Zaczął 

kierować Wydziałem Promocji i Rozwoju Lokalnego i to odcisnęło się wielkim piętnem  

i postawił tak wysoko poprzeczkę, że wierzymy i wiemy, że pan Artur Jakubowski podąży za, 

proszę państwa, za tymi planami i będzie je dalej realizował. Szanowni państwo, życzymy  

w takim razie panie burmistrzu, gminie Żnin życzymy, żeby pan te wszystkie pomysły 

realizował dalej. To, co pan rozpoczął przełoży się tylko dla dobra gminy Żnin. Jest pan 

ogromnie doświadczoną osobą, która widzi promocję zadaniowo, a nie populistycznie  

i wizerunkowo - jak jesteśmy przyzwyczajeni. Pan to widzi inaczej w zadaniach, w realizacji  

i w tym, co pan wykonał. Dziękujemy za to, co wszystko pan dla nas zrobił. Wiemy, że dalej 

ta współpraca będzie, że zawsze możemy liczyć na partnerstwo, bo wiemy, że to partnerstwo 

jest płynie od pana. Ja życzę zdrowia, sukcesu. Wszystkiego dobrego, żeby pan był dalej dla 
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gminy Żnin takim liderem, jakim pan był tu dla promocji powiatu żnińskiego. W imieniu 

całej rady”. 

Burmistrz Żnina Łukasz Kwiatkowski – „ja może najpierw podziękuję. Szanowni 

państwo, jestem ogromnie wzruszony i nie wiem, co powiedzieć. No nie wiem, co powiedzieć 

naprawdę. Powiem państwu szczerze, że wykonywałem tą pracę tutaj w starostwie najlepiej 

jak potrafiłem. No czułem, czułem tą promocję, czułem ten wydział, czułem ten powiat. Teraz 

zaczynam czuć gminę, ale czuć gminę wspólnie z powiatem, bo to musi razem działać, to 

musi razem pracować. Nie może to być - gmina swoje powiat swoje - i tak jak tutaj pani 

przewodnicząca powiedziała i pan starosta - ta współpraca musi być, żeby to naprawdę 

hulało, żeby ten wydźwięk nie tylko promocji, ale naszych wspólnych działań, żeby był 

widoczny, to wspólnie musimy razem działać w zgodzie i turystyki w zgodzie. Jesteśmy. Też 

mamy dzisiaj sesję rady miejskiej. Ważna sesja – sesja podatkowa. I powiem państwu 

szczerze, klimat w radzie miejskiej pomału zaczyna - mam nadzieję - przypominać ten tutaj  

u państwa, z czego się niezmiernie też cieszę i jeszcze raz bardzo, bardzo serdecznie państwu 

dziękuję. Co do tej poprzeczki, o którą podniosłem - jestem przekonany w 100%, że Artur ją 

przeskoczy, bo znamy się długo i ja bardzo sobie cenię Artura pracę i ogromne szapoba, chylę 

czoła. I oczywiście ta współpraca jest i mam nadzieję, że będzie bardzo bliska. Także jeszcze 

raz państwa bardzo serdecznie dziękuję za to wyróżnienie. No nie mam więcej słów. No 

ciężko. Wracam na sesję, bo ja jeszcze mam „Wolne głosy i wnioski”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „to tak jak my. To prawie 

tak jak my. Dziękujemy jeszcze raz. Wszystkiego dobrego”.  

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „pani 

przewodnicząca, panie starosto, wysoka rado, jeszcze mały suplement do poprzedniego 

punktu. Otrzymaliście państwo dzisiaj publikacje „Pozostał ślad” wydaną nakładem 

Stowarzyszenia Ekologicznego w Barcinie. Wczoraj odbierałem te publikacje od pani prezes 

Janiny Drążek z prośbą o przekazanie państwu. Myślę, że za pośrednictwem biura rady ta 

publikacja do państwa trafiła. Jest również adres. „Szanowny pan starosta Zbigniew Jaszczuk, 

członkowie zarządu, szanowni państwo Radni Powiatu Żnińskiego” i o to treść tego listu. 

Pozwoli pani przewodnicząca, bo nie spytałem?”  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo proszę”.  

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „życzenia  

i gratulacje, jakie otrzymaliśmy z okazji sympozjum poświęconemu 30-leciu działalności 

Stowarzyszenia Ekologicznego w Barcinie pod honorowym patronatem Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego Piotra Całbeckiego, są dla nas niezwykle cenne. 
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Serdecznie dziękujemy. W działaniu jednak nie byliśmy sami. Udało się nam stworzyć wielki 

krąg tych, którzy swój czas, wiedzę i talent poświęcali ludziom i przyrodzie. W tym kręgu  

i w naszych sercach ważną pozycję zajmuje powiat żniński z jego starostą, zarządem  

i radnymi. Dziękujemy za wspólne działania i życzymy kolejnych sukcesów w pracy nad 

rozwojem Pałuk oraz tworzenia coraz szerszego okręgu osób wrażliwych na dobro i piękno. 

Przekazujemy 20 egzemplarzy pamiątkowego wydawnictwa „Pozostał Ślad”. To lektura dla 

działaczy społecznych w każdym wieku”. Podpisano: Janina Drążek Prezes Stowarzyszenia 

Ekologicznego w Barcinie. Dziękuję bardzo serdecznie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo  

w imieniu całej Rady Powiatu w Żninie dziękujemy za tą publikację. Otrzymaliśmy ją, a pani 

prezes życzymy dalszych sukcesów i doceniamy to wszystko, co robi na rzecz właśnie 

ochrony środowiska i szeroko dalej mówiąc na tematy ochrony środowiska i nie tylko. Bardzo 

proszę pana Artur Jakubowski”. 

 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 

Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2025 rok. 

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „przechodzę 

teraz szanowni państwo, wysoka rado, pani przewodnicząca do omówienia uchwały 

Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2025 rok. Zgodnie z zapisami cytowanej ustawy organy administracji 

publicznej prowadzą działalność w sferze zadań publicznych we współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 wyżej wymienionej ustawy 

odpowiednio do terytorialnego zakresu działania organów administracji publicznej i zakresie 

odpowiadającym zadaniom tych organów. Działalność ta jest prowadzona w oparciu o roczny 

program współpracy, który państwo mają przedłożony, który uchwala organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego. Niniejszy program został skonsultowany  

z przedstawicielami organizacji pozarządowych działających na terenie powiatu żnińskiego. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. Dodam tylko, że konsultacje trwały 

od 1 do 7 października 2024 roku. Projekt programu wraz z formularzem konsultacji został 

opublikowany na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, na stronie internetowej Starostwa 
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Powiatowego w Żninie oraz na tablicy ogłoszeń starostwa. Informacja o konsultacjach została 

również zamieszczona w newsletterze oraz przesłana drogą e-mail do organizacji 

pozarządowych. Wpłynęła jedna oferta, której nie uwzględniono. Jedna opinia, przepraszam, 

której nie uwzględniono, ponieważ nie dotyczyła projektu rocznego programu współpracy,  

a procedury postępowań konkursowych. Jak państwo wiedzą, program obowiązywał będzie 

od 1 stycznia 2025 roku do końca przyszłego roku. Przewidywany termin ogłoszenia 

konkursów to grudzień 2024, tego roku, grudzień 2024. Warto zwrócić również uwagę na fakt 

na wysokość środków do wykorzystania w przyszłym roku. Zaproponowano tutaj kwotę  

268 000 jest to wzrost od 40, o 46 000 w porównaniu z rokiem ubiegłym, na poszczególne 

priorytety. Niektóre zostały zwiększone, jak w przypadku chociażby – priorytet dotyczący 

kultury sztuki ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, a także wspieranie  

i upowszechnianie kultury fizycznej i sportu oraz ratownictwo i ochrona ludności. Program 

obejmuje także dofinansowanie wkładu własnego organizacji. W przypadku uzyskania dotacji 

ze źródeł zewnętrznych. Dziękuję państwu za uwagę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję. Pan Kierownik 

Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego pan Artur Jakubowski przedstawił nam Roczny 

Program Współpracy Powiatu Żnińskiego. I jak wcześniej w zastępstwie za 

Przewodniczącego Komisji Turystyki i Promocji Powiatu pana Karola Nojgebauera opinię 

komisji przedstawi nam Wiceprzewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu pan 

Ulatowski Ryszard. Bardzo proszę”. 

Wiceprzewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu Ryszard Ulatowski – 

„dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca, panie starosto, komisja pozytywnie jednogłośnie 

przyjęła stanowisko w sprawie uchwały Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego 

z organizacjami na rok 2025”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję. Pan Ryszard 

Ulatowski - Wiceprzewodniczący Komisji Turystyki i Promocji. Szanowni państwo. Nikt  

z rady się nie zgłasza do wypowiedzi. W związku z tym bardzo proszę panią 

wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak o odczytanie projektu uchwały, który państwo macie 

w systemie rada. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy. 

Bardzo proszę”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr V/41/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 roku w sprawie uchwalenia Rocznego 

Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
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2025 rok. Odpowiednia podstawa. Uchwala się, co następuje: treść uchwały dostępna  

w systemie rada. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Starostwa 

Powiatowego w Żninie oraz w Biuletynie Informacji Publicznej”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Magdalenie 

Siwak - Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 16 radnych: „za” - 16; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   nieobecny 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   nieobecny 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, na ten moment 

100% rady powiatu to 16 osób. 16 osób zagłosowało za. Uchwała została podjęta”. 

Uchwała Nr V/41/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 października 2024 r.  

w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2025 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 
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Pkt 15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo i tym 

sposobem dotarliśmy do ostatniego punktu 15: „Wnioski i oświadczenia radnych”. Witam. 

Jest na sali z nami pan dyrektor I LO w Żninie im. Braci Śniadeckich, ale 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie. Witamy panie Andrzeju. Za chwilę 

poprosimy pana o głos, ale ja pozwolę sobie dwa tematy do wysokiej rady. Pożegnaliśmy 

pana Artura Jakubowskiego. Dziękujemy jemu. Ja sobie dwa tematy, które chciałam państwu 

przedstawić. Szanowni państwo, Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego zwrócił 

się do mnie o rekomendowanie kandydata z grona radnych do Europejskiego Korpusu 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Korpus jest 

niesformalizowaną platformą współpracy radnych reprezentujących poziom lokalny.  

W kadencji 2018-2024. Radę Powiatu w Żninie reprezentował radny pan Andrzej Hłond, 

wicestarosta nasz, który również wyraził chęć pracy w korpusie w kadencji 2024-2029. 

Oczywiście jest to praca społeczna – zaznaczam. Doświadczenie już z lat ‘18-‘24 pan 

wicestarosta posiada i chciałabym państwu rekomendować na dalszą kadencję na 2024, na 

2029, aby naszym przedstawicielem był pan wicestarosta Andrzej Hłond. Zapytuję wysoką 

radę czy państwo akceptujecie moją propozycję. Bardzo mi miło szanowni państwo, że jest 

takie 100% potwierdzenie, ponieważ doświadczenie już i kontakty pana wicestarosty i ta 

praca w poprzedniej kadencji przyniesie nam tylko sukcesy i będzie mógł ją dalej 

kontynuować, a nie startować od zera. Życzymy sukcesów i pięknej reprezentacji rady 

powiatu na tym stanowisku w ramach tej komisji. Szanowni państwo, drugi temat - 

chciałabym bardzo serdecznie podziękować całej radzie powiatu, wszystkim radnym, którzy 

przyłączyli się do zbiórki dla powiatu kłodzkiego i jako radni dla powodzian zebraliśmy  

9 000 zł, które przekazaliśmy powiatowi kłodzkiemu. Zostały one już wpłacone i przekazane. 

Wiemy przecież, że to jest taki zacny cel. I każde środki, każde pieniądze skierowane,  

a szczególnie od radnych, są też wielkim sercem, które niesiemy osobom, które spotkało takie 

nieszczęście. Szanowni państwo wcześniej mówiłam, że właśnie gościmy dzisiaj pana 

dyrektora I LO w Żninie Andrzeja Kurka. I drodzy państwo pan Burmistrz Żnina pan Łukasz 

Kwiatkowski, kiedy został Burmistrzem Żnina chciał, zaplanował odnowić kontakty  

z rejonem solecznickim. Szanowni państwo i dzięki, że zostałam zaproszona na ten wyjazd 

jako Przewodnicząca Rady Powiatu. Byłam zaszczycona, że mogłam w towarzystwie pana 

Burmistrza Żnina Łukasza Kwiatkowskiego i pana wicestarosty Andrzeja Hłonda pojechać  

i odnowić te kontakty. A powiem państwu było to dla mnie szczególnie ważne i mam tu 

bardzo miłe wspomnienie, ponieważ jako Wiceburmistrz Żnina byłam tam raz jedyny na 



 55 

dożynkach, bo właśnie to oni nas bardzo tam zapraszają. Na uwagę też zasługuje to, że 

Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego również jest partnerem rejonu 

solecznickiego. Byliśmy na spotkaniu z merem i tak dalej i tu jest to najlepszy moment, zanim 

oddam głos panu dyrektorowi i dwóm opiekunom i jeszcze byli z nami, była młodzież  

w ramach grantu. Zaplanowaliśmy dzisiaj dla państwa bardzo krótko. Taki skrót, żebyście 

państwo mieli wyobrażenie tej wizyty, która była niezwykle dla nas budująca, bardzo 

serdeczna. Podkreślamy to państwu. Chciałam całej radzie przekazać, że z tą serdecznością  

i z tym oddaniem dla gości jesteśmy pod wrażeniem. Ujęli nas tym, jak chcieli nas ugościć  

i co nam chcieli pokazać. Było kilka spotkań. Było spotkanie z merem, ale to wszystko pan 

dyrektor tutaj wiceprzewodniczący Andrzej Kurek podkreśli. Ja na ręce pana dyrektora chcę 

podziękować za organizację tego wyjazdu, ponieważ pani dyrektor polskiego gimnazjum 

podziękowała panu Andrzejowi Kurkowi, za to że się odezwał, tzn. on kontynuuje cały czas 

tą współpracę, bo ja już też jestem na Facebooku z tą szkołą polską, gdzie jest - proszę 

państwa - bardzo ciekawie. Pan tutaj, który przyszedł to zwróci na to uwagę, pan pedagog pan 

Naliwajski, ale powiem państwu więcej, że oni mają od najmłodszego rocznika do klasy 

maturalnej tą polską szkołę. Mogliśmy to zobaczyć, zwiedzić i byliśmy pod ogromnym 

wrażeniem, ponieważ tam jest finansowanie z Polski, za które oni bardzo dziękowali i żeby 

teraz w imieniu całej rady, bo ja jako przewodnicząca rady brałam udział w tym wyjeździe.  

W imieniu całej rady z panem starostą zechciałabym na ręce pana dyrektora złożyć 

podziękowanie dla tej młodzieży, którą pan dyrektor wybrał i zaprosił, i z nami pojechała w 

ramach tego grantu wymiany międzynarodowej. Panie dyrektorze doceniamy to, co pan 

zrobił, ponieważ oni przywitali jako przyjaciela kolegę, i swojego jak gdyby prawie 

nauczyciela swojej szkoły. I to było takie wzruszające, że macie państwo takie kontakty. 

Bardzo ujmujące było to, jakie pan ma tam wysokie uznanie i bardzo się cieszymy, i dalej 

życzymy tych sukcesów, dalszych pomysłów na kontynuację tej współpracy, bo bardzo z tego 

korzysta młodzież. Zanim pan dyrektor przedstawi nam krótką wizualizację, ja witam pana 

Łukasza Naliwańskiego, który jest też z nami i był z tą  grupą na wyjeździe, ale był również 

pan Andrzej Ligierski i był też pan Urbanowski Radosław. To też było naprawdę bardzo 

ważne, jak państwo to przygotowali. Jak państwo tutaj to przedstawicie, będziecie państwo na 

pewno też pod wrażeniem, że ten wyjazd był bardzo przygotowany, był dobrze 

przygotowany, był bardzo dobrze odebrany i wymieniliśmy się zaproszeniami. Po tym 

podsumowaniu z panem starostą wręczymy stosowne podziękować. Bardzo proszę”. 

Szanowni państwo opuszcza nas wiceprzewodnicząca pani Magdalena Siwak, ponieważ ma 

zaplanowane spotkanie i to są obowiązki zawodowe i rozumiemy. Dziękujemy za wspólną 
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pracę. Życzymy miłego dnia. Bardzo proszę, pan dyrektor Andrzej Kurek, I LO, ale 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Żninie. Bardzo proszę”. 

Dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. Braci Śniadeckich w Żninie Andrzej 

Kurek – „pani przewodnicząca, panowie starostowie, szanowni radni. Pani przewodnicząca 

już właściwie wszystko powiedziała, więc niewiele nam zostało. Więc krótko. Mamy krótką 

prezentację. To nie jakaś nowość, że szkoła współpracuje z tym regionem solecznickim. Ta 

współpraca rozpoczęła się w 2003 roku - właściwie jak zostałem dyrektorem szkoły. Pewna 

grupa osób, która już nawiązała kontakt z świętej pamięci Andrzejem Rosiakiem, Andrzejem 

Bogdańskim, Jackiem Pietraszko dzisiaj zdaje się tutaj występującym - także gratuluję także 

jemu. Jakby poprosili mnie, czy bym gdzieś tam nie pojechał, bo jest szkoła im. Jana 

Śniadeckiego, bo właściwie tu jest też jeden z celów tych wyjazdów, nie tylko jakiś 

rekreacyjno do zwiedzania, ale też wymiana młodzieży, żeby też poznali jakby pochodzenie. 

No mamy gród Śniadeckich - Jędrzeja i Jana Śniadeckich. Natomiast, żeby też zobaczyli, 

gdzie te losy naszych patronów właściwie Żnina się wywodzą. Tak jak pani przewodnicząca. 

Nie wiem, co jest tam. Ja będę w trakcie i mówił. Można sobie przy okazji przeczytać. Tak 

jak pani przewodnicząca powiedziała - inny cel tego wyjazdu, bo my kontynuujemy te 

wyjazdy. Ja już właściwie byłem ponad 20 razy - znaczy czasami nawet dwa razy w roku, bo 

tak można by było przeliczyć, że niekoniecznie od 2003, ale byłem nawet dwa razy w roku 

danym. Także co  pani przewodnicząca wspomniała o dożynkach m.in. - także na dożynkach. 

Więc ja już tu z góry zapraszam, jeżeli będzie chciała delegacja wyjeżdżać, czy tam pojechać 

- jak najbardziej. Troszeczkę to inaczej wygląda jak u nas. Trwa to przynajmniej 3 dni, 

obchodów dożynkowych. Więc ten wyjazd przynajmniej 4-5-dniowych trzeba zaplanować, 

ale wracając do tego wyjazdu - tak jak pani przewodnicząca to powiedziała - cel był tak, że 

jakby Żnin trochę - tak szczerze mówiąc jako miasto, już mówię, nie powiat - trochę 

zaniedbała te spotkania i kontakty z tym regionem, a tam żyją Polacy. Zresztą oni nie inaczej 

o sobie mówią, że właściwie tylko granice się zmieniły, a oni jej się czują bardzo no 

powiedzmy patriotycznie przywiązani do naszego, do swojego właściwie kraju. I no szkoda 

by było, żeby miasto partnerskie takie troszeczkę urwane kontakty i dlatego była propozycja 

tutaj wyjazdu także burmistrza nowego, który nigdy nie był akurat w tym regionie, jak i pani 

przewodnicząca czy wicestarosta. Innym celem tego wyjazdu. Zobaczę, co jest po kolei na - 

nie patrząc na zdjęcia, tylko po swojemu - tą chronologiczność zachowam. Innym celem było 

no właśnie ta historyczna część, oprócz zwiedzania - którą to wspólnie z kolegą Łukaszem 

Naliwajskim, który zajmuje się. Dwa zdania też na ten temat na pewno. Czy więcej powie na 

bliżej Powstania Wielkopolskiego - tak bym to nazwał i w grupie rekonstrukcyjnej bierze 
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udział. I taki padł pomysł, żeby móc pokazać lekcje historii właśnie tam w tej szkole, czy 

generalnie tam, gdzie będą chcieli nas zobaczyć. I m.in. tu wspomniany oprócz kolegi 

Łukasza był Radek Urbanowski - właściwie to jeszcze student, niedawny absolwent szkoły, 

który wspólnie tutaj z kolegą Łukaszem działają. I uważam, że piękna lekcja historii. To 

akurat jest inny moment, bo także zwiedzaliśmy oczywiście Wilno. No to jest już ustalone 

miejsca, czyli cmentarz na Rossie,  Ostra Brama i po kolei różne miejsca związane z Polską  

w samym Wilnie, ale w następnym dniu - i tu akurat jest jakby następny dzień - czyli wyjazd 

do Jaszun, Pałacu Balińskich i obok to się znajduje właśnie grób Jana Śniadeckiego i rodziny 

Balińskich. Chociaż tu jest cmentarz na Rossie. Następne będzie. Tu jest to zwiedzanie 

właśnie. No młodzież - wiadomo zdjęcia. To jest ta lekcja historii. Może dwa zdania jeszcze 

właśnie o tej lekcji historii”. 

Nauczyciel w I Liceum Ogólnokształcącym im. Braci Śniadeckich w Żninie Łukasz 

Naliwajski – „pani przewodnicząca, panie starosto, pani wicestarosto, wysoka rado, dyrektor 

wspomniał, rzeczywiście takim głównym punktem tego wyjazdu - bo sam projekt, który był 

współfinansowany ze środków powiatu żnińskiego nosił nazwę „Z Powstaniem 

Wielkopolskim na kresy dawnej Rzeczpospolitej” i tutaj dyrektor powiedział, że rzeczywiście 

ważnym aspektem tych solecznickich spotkań jest oczywiście krzewienie pamięci. No i tutaj 

postanowiłem napisać ten projekt, bo wydaje mi się, że ciągle w tej przestrzeni publicznej 

Powstania Wielkopolskiego jest jakby za mało i dlatego też wspólnie z Radkiem - no 

gigantyczny wysiłek, ale udało się to dopiąć i stworzyć coś, co chyba było nietuzinkowym 

jakby elementem pokazania tego zrywu, który rzeczywiście jest niedoceniany. No  

i w zasadzie to jest jeden z punktów, bo to był ten trzeci dzień - to był chyba najbardziej 

pracowity, bo oprócz tego, mieliśmy do zwiedzania - właśnie dyrektor wspomniał  

o Jaszunach. Może dyrektor przełączy teraz. To jest jeszcze, to jest oczywiście. Nie 

powiedziałem. Tutaj jeszcze mamy sanitariuszkę, która z nami brała udział uczennica  

I Liceum, która też pomagała nam realizować ten projekt. Natomiast tutaj też zadbaliśmy o to, 

żeby przekazać do biblioteki szkoły w Solecznikach pozycję dotyczącej nie tylko Powstania 

Wielkopolskiego, ale także i regionu pałuckiego, co jest niezwykle istotne, żeby tam też 

wiedzieli, gdzie są Pałuki, gdzie jest Żnin. No i trzeci dzień - tak jak powiedziałem - bardzo 

intensywny: zwiedzanie Pałacu Balińskich w Jaszunach. No i ten symboliczny znicz  

i wiązanka od władz samorządowych”.  

Dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. Braci Śniadeckich w Żninie Andrzej 

Kurek – „i tu już jest. Może ja będę kontynuował, bo też widać Kazia Karpicza, który 

wcześniej był Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Jaszunach, teraz jest jakby kustoszem tego 
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muzeum. Opowiedział pięknie i młodzieży i nam swoistym pięknym swoim językiem  

o historii. No duży znawca historii. Bardzo nas tam ugościł też później, więc no mile sobie 

wspominamy. Nie mówiliśmy o aspekcie sportowym, bo ja akurat się też zajmuję przy okazji 

drużyną koszykówki, więc zawsze były zaplanowane mecze, czy turnieje. Jest tam wysoki 

poziom - kto się orientuje, jeśli chodzi o tą dyscyplinę. Wynik nie miał znaczenia. Natomiast - 

no wygraliśmy tak przy okazji. Tu wspomniane było właśnie, że inicjatywa - jeżeli chodzi  

o grand, czyli tu podziękowania dla starostwa, bo takie pieniążki się znalazły, także i rada 

rodziców, wiele innych instytucji, którzy generalnie nam pomogli w wyjeździe. Jedyna 

właściwie taka niedogodność to jest odległość, bo to jest granica 700 km - szczególnie busem. 

Przejazd jest no to około trzeba liczyć 12 godzin. Samochodem osobowym trochę szybciej. 

Więc zawsze te plany są cztero przynajmniej dniowe. 1 – wyjazd, 2 - zwiedzanie i jeden dzień 

powrotu. Planujemy oczywiście w następnym roku. Wystosowane tu były zaproszenia dla 

władz samorządowych, dla pana mera. Tu wcześniej była pani dyrektor właśnie wicedyrektor 

szkoły, gdzie pan wicestarosta wręcza pozycje książkowe. Akurat żona mera, więc ten 

kontakt był od 2003 roku, jak był ułatwiony. Na okres ten właśnie pandemiczny troszeczkę 

nam przerwał te wyjazdy. No i młodzież, która też jest zaproszona. Tu pani przewodnicząca  

i pan starosta już wystosowali także zaproszenie. Będziemy ich prawdopodobnie gościć. 

Myślę, że na wiosnę - jeżeli chodzi o młodzież. No tam jest o tyle problem i apel także, no bo 

finanse to nie jest. My mamy trudność zdobycia, ale jakoś sobie dajemy radę. Natomiast oni - 

no mówiąc szczerze - nawet na przejazd za bardzo nie mają. I tutaj taki apel - jeżeli będziemy  

mieli możliwość ich goszczenia, żeby wziąć to jakby pod uwagę. Łukasz jeszcze”. 

Nauczyciel w I Liceum Ogólnokształcącym im. Braci Śniadeckich w Żninie Łukasz 

Naliwajski – „ja może gdyby dyrektor przełączył na ostatni slajd., bo tutaj to jest niezwykle 

istotne - dyrektor powiedział o finansowaniu - bo to jest rzeczywiście dość istotna sprawa  

i tutaj serdeczne podziękowania dla władz powiatu, ale także ich ten projekt został wsparty 

honorowym patronatem przez pana burmistrza - za co też ogromnie dziękuję. Natomiast ten 

projekt to także i lokalni wystawcy. Tutaj dzięki nim przygotowaliśmy pewne pakiety, które 

mogliśmy rozdać tym w swoim jakby gościom, czyli rozdaliśmy tutaj to dyrektorowi - 

dyrekcji w zasadzie - szkoły w Solecznikach - panu kustoszowi muzeum w Jaszunach, Pałacu 

w Jaszunach. I tutaj serdeczne podziękowania dla państwa Słomkowskich, dla państwa 

Siadaków z Wilczkowa za pakiety, które otrzymaliśmy i Muzeum Ziemi Pałuckiej - 

Krzysztofowi Leśniewskiemu, ale także i pasiece pana Dariusza Firszt. Z mojej strony to 

wszystko. Dziękuję”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, szanowni 

państwo, pozwólcie, że tym pięknym akcentem poproszę pana starostę, a żebyśmy mogli na 

ręce pana dyrektora Andrzeja Kurka - Dyrektora I LO w Żninie im. Braci Śniadeckich 

przekazać taką pamiątkę, która zawiśnie i proszę przekazać opiekunom podziękowania, ale 

też w sposób szczególny proszę podziękować młodzieży. Szanowni państwo, ja tylko sobie 

postanowiłam przeczytać piękne zakończenie. Jest tu piękne podziękowanie za ten wyjazd, za 

tą, za to, co państwo robicie, ale: „Wspólna wizyta społeczności szkolnej i samorządowców  

w kraju tak bardzo nam bliskim pozwoliła na kontynuację trwającej od wielu lat współpracy 

między rejonem Solecznickim a powiatem żnińskim i gminą Żnin. Partnerstwo to otwiera 

przestrzeń dalszej współpracy i wzajemnego szacunku. Wierzymy, że kolejne roczniki 

wychowanków żnińskiego liceum będą miały możliwość szeroko rozumianej wymiany  

z rówieśnikami z Litwy”. Podpisał pan Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk, pan wicestarosta 

Andrzej Hłond, pan Burmistrz Żnina Łukasz Kwiatkowski i z dzisiejszą datą moja skromna 

osoba. W imieniu całej rady dziękuję panu za kontynuację tego, co kiedyś się rozpoczęło. 

Życzymy sukcesów. Dziękujemy za organizację. Pan wicestarosta jeszcze prosi o głos. 

Bardzo proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, no powiem tak: 

poprosiłem o głos, ponieważ chciałbym jeszcze tylko dwa słowa. Brałem udział w tym 

wyjeździe i powiem tak, chciałbym dodać, że w rejonie Solecznickim 80% mieszkańców to 

Polacy. Tam naprawdę wszyscy mówią po polsku i czujemy się jak u siebie w domu. Po 

drugie - młodzież, w tym Gimnazjum im. Jana Śniadeckiego ma naprawdę bardzo ładne 

warunki. Nie ma tam dzwonków na przerwę i na przerwach jest spokój, co jest niespotykane. 

To nas trochę zdziwiło. Druga sprawa taka - w tym gimnazjum jest piękna aula związana  

z uroczystościami, z projektorami, ze światłami i tak dalej. Powiem szczerze, jak  

z dyrektorem Kurkiem i z nauczycielami rozmawialiśmy i też z panią przewodniczącą, taka 

aula by się przydała w I LO w Żninie. Myślę, że to jest świetny pomysł. Tylko trzeba 

poszukać na to środki, bo tak Heniu już na mnie ostro patrzy. Spokojnie. Będziemy szukać. 

Szanowni państwo, oczywiście, że powiat solecznicki i Żnin łączą Śniadeccy. Tu się urodzili, 

tam zmarli, bo grób Jana Śniadeckiego jest w Jaszunach, a Jędrzeja jest na Białorusi, ale to 

granica, tam jest parę kilometrów. Muszę powiedzieć, że ta młodzież i ci mieszkańcy tam są 

bardzo mile do nas ustosunkowani i  oczekują na to, że młodzież przynajmniej będzie się tutaj 

odwiedzać i pozna nasze piękne Pałuki, a ten pomysł pana Łukasza Naliwajskiego, żeby 

przenieść pamięć o Powstaniu Wielkopolskim na kresy - naprawdę fantastyczna. Także 

jeszcze raz gratulacje dla – o jeszcze jedna rzecz - młodzież była fantastyczna, 
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zdyscyplinowana. Powiem tak, że naprawdę tutaj pod tym, chyba musiała być naprawdę duża 

selekcja tutaj w tym temacie, ale powiem jedną rzecz - naprawdę umiała się zachować, 

wiedziała co, gdzie jedzie, chętnie zwiedzała później Wilno no i też wygrała, dziewczyny 

wygrały z rówieśnikami. Także duże brawa. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście Andrzejowi Hłondowi, ale tu jemu też przytakuje pani członek zarządu Edyta 

Szóstak-Ławińska, która też jest pedagogiem i wie, ma kontakt z młodzieżą, a ja ad vocem 

tego chcę powiedzieć, że już dawno nie miałam kontaktu z młodzieżą tak na co dzień 

przebywając na takim wyjeździe. Jestem po prostu dumna, że mamy taką młodzież i proszę 

panie dyrektorze, tu pana Naliwajskiego również, na panów ręce podziękowania za wspólny 

piękny pobyt i naprawdę  przygodę z tak fantastyczną młodzieżą. Dziękujemy. Pan starosta 

Zbigniew Jaszczuk prosił o głos”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, ja już o wyjazdach na Litwę nie będę mówił, bo byłem tam wielokrotnie i mógłbym 

wiele ciekawych rzeczy jeszcze tutaj dodać. Natomiast mogę potwierdzić, że warto tam 

jeździć, warto utrzymywać kontakty. Ale teraz przechodząc do naszych spraw, chciałem 

państwa uprzejmie poinformować, że wszystko wskazuje na to, iż 30 października  

w najbliższy, w najbliższą środę zostanie otwarty most w Wójcinie i skończą się objazdy na 

tamtym kierunku. Także - tak jak kiedyś mówiliśmy - ostatni, siódmy most zostanie 

zrealizowany i mostów do roboty na terenie powiatu żnińskiego już nie ma. Będą przepusty. 

Natomiast mosty mamy zrealizowane wszystkie. Tak jak państwo wiecie, inwestycja za 

blisko 8 mln zł, dojazdy od strony Wójcina - jest zrobiony w całości, od strony Kierzkowa - 

to, co w ramach tego zadania, chcę wyraźnie powiedzieć, jest również wykonane. Jak 

państwo pamiętacie, na jednej z ostatnich sesji, z oszczędności wygospodarowaliśmy 

pieniądze na zrobienie jeszcze ok. 1 km 200 do kościoła w Kierzkowie i odcinek od kościoła 

w Kierzkowie do tego zrobionego już odcinka będzie realizowany. Wszystko wskazuje na to 

zaraz po 1 listopadzie, gdyż wykonawca no po prostu nie ma czasu. Musieliśmy to zrobić za 

jednym zamachem, ale wykonawca po prostu ma inne, inne roboty i przed pierwszym tego, 

tego nie zrobi. Chcę też zapewnić, że żeglarze będą mogli swobodnie tam pływać, bo - jak 

państwo pamiętacie - była długa dyskusja, czy można będzie pływać, nie można będzie 

pływać. Jeszcze raz podkreślam - jest około 4 m od lustra wody do mostu, tego prześwitu. 

Oczywiście maszty na żaglówkach trzeba położyć. To nie ulega wątpliwości. W ramach tego 

zadania została już położona nawierzchnia i zakończone są odcinek w Sielcu w kierunku na 

Juncewo - ok. 2 km. Pierwotnie miało być tylko do toru, ale też w ramach oszczędności ten 
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Przewodniczący Rady 

Aleksandra Nowakowska 

odcinek został przedłużony. Powiem państwu tak - jesteśmy na etapie konstrukcji budżetu na 

2025 rok. W tym tygodniu w poniedziałek byłem na posiedzeniu Zarządu Związku Powiatów 

Polskich. Jak państwo wiecie - od 1 stycznia 2025 roku wchodzi nowe finansowanie 

samorządów wszystkich szczebli. Jeżeli chodzi o powiat żniński - mogę, na razie może bez 

szczegółów, ale powiem, że wyglądamy dobrze. Natomiast są powiaty, gdzie w porównaniu 

do poprzednio konstruowanych budżetów według tych samych oczywiście wskaźników  

i założeń, gdzie powiaty otrzymują 18, 16, 15 mln zł dotacji i subwencji mniej. Nas to ta 

sprawa nie dotyczy i w związku z tym jeszcze o szczegółach może dzisiaj nie będę mówił. 

Planujemy - jeżeli chodzi o roboty drogowe, bo to nas głównie tutaj interesuje - w projekcie 

budżetu planowanych jest 5 chodników na terenie powiatu żnińskiego. Oczywiście tak jak się 

umówiliśmy, bo było już po wyborach, po tych ostatnich wyborach spotkanie z wójtem  

i burmistrzami z 50% dofinansowaniem przez poszczególne gminy. Tak jak mówię  

- 5 chodników i około 23 km nowych nawierzchni asfaltowych. W każdej gminie będzie co 

najmniej jedna droga. To tyle na wstępie mogę powiedzieć. Oczywiście chcę też powiedzieć  

o rzeczy takiej, że w związku z tym nowym finansowaniem no są jeszcze tam pewne 

niedociągnięcia, symulacje, bo na przykład to, co zostało policzone i ocenione, i już 

właściwie zadysponowane do powiatu we wrześniu, okazało się, że w październiku była inna 

wersja. No taka sytuacja była. Ja mam nadzieję, że te uwarunkowania już się nie zmienią i na 

sesji grudniowej - jak będziemy uchwalali budżet - myślę, że będziemy mówili o takiej 

wersji, jaką mam wiedzę na dzień dzisiejszy. Dziękuję bardzo”.  

 

Pkt 16. Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, szanowni 

państwo i tym miłym akcentem pozwólcie, że podziękuję wysokiej radzie za wspólny dzień  

i państwa prace, i udział w V sesji Rady Powiatu Żnińskiego. Zamykam obrady V sesji Rady 

Powiatu w Żninie, życząc państwu miłego, jesiennego weekendu. Do widzenia”. 

Obrady V sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 25 października 2024 roku zakończono 

o godz. 1250. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała: Paulina Maciejewska – Pracownik II Stopnia w Biurze Rady i Zarządu 

Powiatu w Żninie. 

 
Wersja audio – video obrad V sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-

polska.eu/film/546793-v-sesja-rady-powiatu-w-zninie---25-10-2024-r- 


